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СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Полицаи и служители на 
Жандармерия с оръжие и 
кучета ще патрулират по 
основните бургаски улици от 
днес и ще следят за евенту-
ални терористични заплахи. 
Тази практика бе въведена 
миналата година, а унифор-
мените всяваха респект по 
време на празниците. Ще се 
проверяват съмнителни 
багажи, ще се патрулира 
около коледни базари, пазари 
и места, където има струп-
ване на хора, стана ясно от 

брифинг на ОДМВР – Бургас 
за подготовката по празни-
ците. „Предупредени са охра-
нителните фирми, както и 
търговските обекти, където 
има струпване на хора, изпра-
тени са писма до търговски-
те обекти за спазване на 
инструкции по време на от-
читане на инкасо автомоби-
лите“, заяви главен инспектор 
Марин Димитров, началник-
отдел „Охранителна полиция“ 
към ОДМВР – Бургас. По ду-
мите му полицията следи и 
за нерегламентирана про-
дажба на пиротехнически 
средства.

Просяци, джебчии вече са 
пристигнали в Бургас и се 
възползват от коледната 
суматоха по централните 
улици.

От полицията отново 
предупреждават: 

Засилен ще бъде контролът 
и на Пътна полиция, които 
ще следят за скорост, алко-
хол и наркотици по основни-
те пътни артерии на Бургас, 
ще бъдат използвани както 
технически средства, така 
и патрули, каза главен ин-
спектор Пламен Николов, 
началник на Пътна полиция 
– Бургас.
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КОМЕНТАР

Уроците 
ни за добро 
през 2024-а 
и пътят 
напред 

В последния за 
годината брой на 
„Черноморски фар“ 
решихме да изпра-
тим 2024-а с лично-
сти, които са за 
пример. Тихи герои, 
малко забелязани и за 
които малко се 
говори, но техните 
постъпки са значи-
ми. Може и да сме 
изпуснали мнозина, 
ще продължим да ги 
търсим и „осветява-
ме“, защото знаем, че 
на нихилизма и 
апатията можем да 
отговорим с добри 
каузи, положителна 
енергия и емпатия. 
Показваме и кампа-
нии, които ни 
обединяват.

Всички преживях-
ме една нелека, 
напрегната и 
нестабилна година. 
Избирахме, ядосвахме 
се, карахме се и 
обвинявахме – обик-
новено другите.

В последните дни 
на равносметка си 
задаваме въпроса – 
как се справихме, 
какво постигнахме и 
за какво мечтаем, кое 
ни кара да бъдем 
по-добри. Надяваме 
се отговорът да е 
лесен за всеки един 
от вас, нашите 
читатели.

А ние от „Фара“ 
сме тук и ще продъл-
жим да пръскаме 
светлина, която да 
ни води в трудни, 
тъмни и сложни 
времена.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Спокойна Коледа. Служителите ще всяват респект, Пътна полиция 
засилва проверките за алкохол, наркотици и превишена скорост

По празниците! Полицаи с оръжие и кучета 

Главен инспектор Марин Димитров (вдясно) и главен инспек-
тор Пламен Николов заявиха, че служителите са готови за 
дежурства и спокойно посрещане на празниците от страна на 
жителите на областта             ФОТО: АВТОРЪТ

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Община – Бургас предприе 
конкретни стъпки към 
преобразяването на пус-
теещото пространство 
до площад „Тройката“, 
познато като „Дупката“. 
В предложена докладна 
записка до Общински съвет 
администрацията очер-
тава няколко варианта за 
реализацията на проекта, 
с цел постигане на макси-
мална прозрачност и об-
ществено удовлетворение.

Като основен метод се 
предлага организирането 
на конкурс за обемно-гра-
доустройствено и идейно 
архитектурно решение, 
който да обхване не само 
територията на бившия 
ГУМ, но и прилежащите 
пространства. Сред вари-
антите, обсъдени в по-
стоянните комисии на 
Общински съвет – Бургас, 
се налага тенденцията 
конкурсът да бъде между-
народен, да се проведе в 
две фази, и обхватът на 
терена да бъде максимален. 

„Черноморски фар“ писа 
още в края на октомври, 
че администрацията на 
кмета Димитър Николов 
възнамерява да обяви 
международен конкурс.

При двуфазния вариант 
ще бъдат избрани три 
проекта на първия етап 
от специално жури. На 
втория етап ще бъде взе-
то под внимание и мнение-
то на гражданите, което 
може да повлияе на край-
ното решение. Тази идея 
цели по-голяма отвореност 
и обществено включване 
в избора на визия за мяс-
тото.

Териториалният обхват 
на проектирането също 
е важен въпрос, като пред-
л о ж е н и т е  в а р и а н т и 
включват минимален, 
междинен и максимален 
обхват на разработката.

През годината Община 
Бургас направи допитване 
до гражданите, което 
показа, че 80% от анкети-
раните искат на мястото 
да бъде изграден парк с 
водни атракции и бота-

ническа градина. Около 8% 
предлагат културен цен-
тър с музей, галерия и 
концертна зала, докато 
близо 7% са на мнение, че 
зоната е подходяща за 
образователен център.

С цел събиране на идеи 
и разширяване на дебата, 
бяха разработени урбанис-
тично-архитектурни 
анализи и студентски 
проекти по време на Меж-
дународната лятна шко-
ла по архитектура. Резул-

татите бяха представени 
на изложба през октомври 
тази година на площад 
„Тройката“.

Припомняме и че чрез 
писмо от ВСС и ВАС, Бур-
гаски административен 
съд поиска част от тере-
на за изграждане на нова 
съдебна сграда. Писмото 
масово не се коментира в 
комисиите, а се „приема за 
становище до администра-
цията“. От там преди дни, 
още преди да се внесе до-

кладната, обясниха за 
„Черноморски фар“, че са 
запознати с писмото, но 
не могат да коментират 
допълнително, като до-
бавиха, че предстои обя-
вяването на международен 
конкурс.

Докладната записка ще 
бъде подложена на окон-
чателно гласуване на за-
седание на Общинския 
съвет на 20 декември. 
Идеята е до 2 години мяс-
тото да бъде преобразено. 

Бургазлии ще имат последната дума за „Дупката“

 Общински съвет – Бургас гласува провеждането на международен конкурс за проект          ФОТО: ЧФ

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Със събрани над 400 
подаръка благотворител-
ната кампания „Елха на 
доброто“ приключи. Об-
ластният управител проф. 
Мария Нейкова, регионал-
ният координатор на 
„Надежда и домове за де-
цата“ – клон България  
Антония Месерджиева, 
както и представители 
на всички отдели за за-
крила на детето и цен-
трове за обществена 
подкрепа в област Бургас, 
поставиха символичния 
завършек на тазгодиш-
ното издание на инициа-
тивата. И започнаха с 
разпределянето на пода-
ръците. 

„Елха на доброто“ по-
каза, че има добри хора с 
големи сърца, които под-
крепят тази инициатива. 
Искам да благодаря на 
държавните институции, 
на неправителствените 
организации и на всеки 
един човек, който дари 
частица от себе си, за да 
достави щастие и радост 
на нуждаещите се“, спо-
дели пред репортер на в. 
„Черноморски фар“ проф. 
Мария Нейкова. И допъл-
ни, че тазгодишната елха 
е най-богатата в сравне-
ние с изминали години. 

Припомняме, че всеки, 
който желаеше да под-
крепи инициативата, 
можеше да го направи в 
периода 9-19 декември, 
като постави своя подарък 

под елхата във фоайето 
на Областна администра-
ция – Бургас.

Кампанията „Елха на 
доброто“ се организира 
за девета поредна година 
и се прави от всички об-
ластни администрации в 
страната само в Бургас. 
Тази година от Областния 
координационен механизъм 
по деинституционализа-
ция на деца приеха да 
подпомогнат на всички до 
18-годишна възраст, а не 
само на децата от 0 до 3 
години.

Идеята на благотвори-
телната кампания e до 24 
декември даренията да 
пристигнат при децата 
и семействата в риск, за 
да им доставят усмивки 
и светлина.

„Елха на доброто“ събра над 400 подаръци за деца и семейства в риск

Представители на всички отдели за закрила на детето получиха подаръците, които ще бъдат 
разпределени по социални звена          ФОТО: ОБЛАСТНА УПРАВА
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отново ще следят за терористични заплахи

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

50-годишен криминално 
проявен и осъждан бургаз-
лия, извършител на мно-
жество взломни кражби от 
избени помещения, е задър-
жан в резултат на поли-
цейските действия на 
служители от Пето район-
но управление – Бургас.

Бургазлията е заснет и 
от камери за видеонаблю-
дение, монтирани в някои 
от жилищните входове, 
като кадри бяха разпрос-
транени в електронни 
медии.

Констатирано е, че на 3 
октомври тази година 
рецидивистът е проникнал 
в два входа на бл. 35 в ж.к. 
„Лазур“, като взломил седем 
избени помещения, откъ-
дето откраднал различни 
ВиК части от цветни ме-
тали. След това на праз-
ника на Бургас – 6 декември, 
взломил осем избени поме-
щения, разположени в бл. 
38 вх. 1 в ж.к. „Лазур“, като 
откраднал различни части 
от цветни метали. На 
следващия ден – 7 декември, 
отново атакувал вх.1 на 
бл. 38 в ж.к. „Лазур“, взло-

мявайки шест избени по-
мещения, откъдето отно-
во си прибрал различни 
части от цветни метали.

Бургазлията е задържан 
в момент на кражба от 
избените помещения във 
вх. 4 на бл. 57 в к-с „Лазур“ 
около 06.30 ч. При задържа-
нето му у него са намерени 
връзка с различни ключове, 
чрез които, първо, пробвал 
да отключи катинарите 
на избените помещения, 
но когато не можел – раз-
бивал с голяма метална 
отвертка или малка щан-
га. Направил е пълни само-
признания за извършените 
дейния.

Част от откраднатите 
при различните деяния 
вещи са намерени и иззети. 
Другите са продадени в 
пунктове за изкупуване на 
черни и цветни метали. 
Най-често взломните 
кражби извършвал сам в 
тъмната част от деноно-
щието.

Бургазлията е задържан 
за срок до 24 часа, като е 
установено, че освен в Пе-
то РУ, е извършвал краж-
би и на територията на 
Първо и Второ районно 
управление – Бургас. От 

началото на 2024 година до 
момента бургазлията 
разбил заключващите 
механизми и проникнал в 
около десет избени поме-
щения на територията на 
ж.к. „Братя Миладинови“, 
като отнел различни по 
вид велосипеди и резачка 
за дърва. За същия период, 
на територията на ж.к. 
„Лазур“ рецидивистът 
разбил заключващите 
механизми и проникнал в 
около 50 избени помещения, 
като от тях откраднал 
вещи от цветни метали и 

различни по вид ключове, 
които препродавал на 
пунктове за черни и цвет-
ни метали. На територия-
та на Първо РУ – Бургас 
разбил и проникнал в около 
четири избени помещения, 
откъдето отново открад-
нал ключове и бутилки с 
ракия.

Работата по цялостно 
документиране на прес-
тъпната дейност на кри-
минално проявения и ос-
ъждан мъж продължава от 
служители на Пето район-
но управление – Бургас.

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

55-годишен бургазлия 
е хванат да шофира след 
употребата на алкохол 
с концентрация 2.69 про-
мила. 

Случаят е от измина-
лото денонощие, когато 
в района на кръстови-
щето на бургаските 
улици „Индустриална“ 
и „Вая“ служители от 
Първо районно управле-
ние – Бургас забелязали 
криволичещ лек авто-
мобил „Шевролет Кап-
тива“. Колата е била 
брандирана със стикери 

на частна охранителна 
фирма.

Полицаите подали 
светлинен и звуков сигнал 
за спиране на автомоби-
ла, но водачът му не се 
съобразил с полицейски-
те разпореждания. Най-
накрая автомобилът е 
бил спрян. Тестът за 
употреба на алкохол е 
положителен, като от-
чита 2.69 промила. 

Водачът е задържан 
за срок до 24 часа, а авто-
мобилът – иззет. От 
пресцентъра на ОДМВР 
– Бургас съобщават, че 
по случая е образувано 
бързо производство.

В „БРАТЯ МИЛАДИНОВИ“ И „ЛАЗУР“ СИ ОТДЪХНАХА: 

Заловиха крадеца, обрал над 50 изби
С 2.69 промила зад 
волана на кола на частна 
охранителна фирма

С тези инструменти са отключвани мазите 
ФОТО: ОДМВР – БУРГАС 

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Брокерите от агенциите 
за недвижими имоти от 
НСНИ (Национално сдру-
жение недвижими имоти) 
– Бургас отбелязаха една 
успешна година с пищен 
коледен бал в хотел „Бъл-
гария“.

Освен добро настроение 
и бляскави тоалети, бур-
гаските брокери показаха, 
че могат да постигат це-
лите си в сериозни благот-
ворителни каузи.

Само в рамките на една 
вечер те събраха точно 
8000 лева за децата от 
Центъра за обществена 
подкрепа към община Бур-
гас. Проведен бе благотво-
рителен търг на картини, 
рисувани от малчуганите, 
както и томбола. Събра-
ните средства се оказаха 
7450 лв., но нотариус Ми-
лена Илчева лично закръг-
ли сумата на 8000 лв.

В продължение на година 
и половина брокерите от 

НСНИ – Бургас помагат на 
семейства в нужда и тех-
ните деца, със запазени 
мебели от продажбата на 
имоти. Те успяха да проме-
нят живота и домовете на 
общо 20 семейства, като 
работата ще продължи и 
през 2025 г.

Официални гости на съ-
битието бяха Станимир 
Апостолов – заместник-кмет 
по икономика и финанси на 
община Бургас, арх. Тихомир 
Райчев – главен архитект 
на община Бургас, директо-
рът и зам.-директорът на 
ПГ по строителство, архи-

тектура и геодезия „Кольо 
Фичето“ инж. Даниела Си-
меонова и инж. Кремена 
Маркова, началник на Служ-
ба по геодезия, картография 
и кадастър – Бургас инж. 
Светла Кутлева, арх. Събин 
Попов – председател на 
Камарата на архитектите 

– Бургас, управителят на 
Център за обществена 
подкрепа Мария Атанасова 
и редица представители на 
бизнеса, партниращи си 
успешно с регионалната 
структура на НСНИ.

Домакините на събити-
ето – Златка Димова (Гол-
дима Естейтс), Яна Ивано-
ва (Янус), Катя Чумаш 
(Лъки 288 Созопол) и Ирина 
Генова (Дом инфо) бяха 
подготвили прекрасна 
програма и много изненади.

Зам.-кметът Станимир 
Апостолов поздрави бро-
керите и получи присъде-
ната от тях награда за 
общината – плакет за 
„Съвместно сътрудничест-
во и подкрепа на РС на НСНИ 
– Бургас”.

Приветствие отправи 
председателят на НСНИ 
– България Александър 
Бочев, който уважи съби-
тието на бургаските си 
колеги.

Плакет за „Професио-
нално отношение и подкре-
па към РС на НСНИ – Бургас” 

получи изпълнителният 
директор на ДСК Дом – Ев-
гени Евтимов.

“За партньорство и 
медийна подкрепа на РС на 
НСНИ – Бургас” плакет 
получи информационен сайт 
„Флагман“.

По време на официална-
та част от вечерта Стефка 
Калчева – зам.-председател 
на НСНИ и председател на 
Регионална структура в 
Бургас, връчи грамоти и 
плакети на най-изявените 
членове на сдружението.

За доброто настроение 
на над 200 брокери и тех-
ните гости се погрижи 
Димитър Иванов – Капита-
на, който направи впечат-
ляващо стендъп шоу и 
организира забавни игри за 
присъстващите.

Танцьорките от „Боря-
на денс“ изпълниха зрелищен 
светлинен спектакъл. И 
така с много настроение 
брокерите от НСНИ – Бур-
гас се забавляваха до мал-
ките часове на следващия 
ден.

8000 лв. за ЦОП – Бургас събраха брокерите на коледния си бал

Брокерите от-
ново показаха, 

че са хора с 
добри сърца

ФОТО: НСНИ

Водачът е 
задържан за 

срок до 24 
часа, а ав-

томобилът 
– иззет

ФОТО: 
ИНТЕРНЕТ
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ГЕОРГИ РУСИНОВ

Пожарникарската про-
фесия рядко дава шанс за 
пауза. Всеки сигнал, всяко 
произшествие носи след 
себе си емоции, висока от-
говорност и риск. За главен 
инспектор Валентин Ве-
ликов, началник на Първа 
районна служба в Бургас, 
2024 г. тя остава белязана 
от предизвикателства.

„През последните годи-
ни се забелязва значител-
но увеличение на пожарите 
в горски фондове и сухи 
треви, причинени от гло-
балното затопляне. За 
съжаление, освен че броят 
им се увеличава, сложнос-
тта също расте“, споделя 
главен инспектор Великов.

Големи изпитания дой-
доха тази година не само 
на местно ниво, но и от 
съседни области. Един от 
големите пожари се разра-
зи в землището на село 
Воден, в Ямболска област. 

„Пожарът беше на площ 
над 50 000 кв.м. Екипите ни 
работиха на ротационен 
принцип около седмица в 
координация с местните 

служби и Община Болярово“, 
казва Великов.

Не по-малко предизви-
кателство бяха и пожари-
те в Благоевградско. Райо-
н и т е  о к о л о  с е л а т а 
Църварица и Черепово се 
оказаха под заплаха от 
стихия, която опустоши 
150 000 кв.м. 

Местната реалност 
също беше изпълнена с 
множество сериозни случаи. 
В средецкото село Богда-
ново пожарите обхванаха 
голяма площ широколист-
ни гори, 

„Там беше важно да оси-
гурим координация между 
службите в Бургас, Средец 
и други подкрепящи звена“, 
посочва главният инспек-
тор.

Докато в Созопол се 
наложи борба със стихия 
на 10 000 кв.м., която дове-
де до материални загуби. 
В тези операции се вклю-
чиха екипи от Царево, 
Приморско, както и мест-
ни доброволци.

Книгата  
на пожарникаря

„Всеки пожар е като 
отделна книга. Прочиташ 
я веднъж и после отваряш 
на съответната глава, 
когато ти потрябва. Все-
ки детайл – посоката на 
вятъра, влажността, ре-
лефът, типът на расти-
телността – всичко се 
преценява в движение“, 
обяснява Великов, добавяй-
ки, че екипите преминават 
постоянни обучения и се-
минари, за да са на върха на 
възможностите си.

Необходимостта от 
координация се вижда във 
всекидневната реалност 

на службата. 
„През тази година имахме 

486 сигнала за произшест-
вия, а това означава много 
работа за хората ми“, до-
пълва Великов.

Да спасиш живот

През февруари службата 
беше изправена пред едно 
от най-големите предиз-
викателства за годината 
– пожар в Центъра за пси-
хично здраве. 

„Успяхме да евакуираме 
около 110 пациенти. За 
щастие, нямахме постра-
дали, но гасенето бе слож-
но, заради изолаторите и 
м е т а л н и т е  р е ш е т к и 
около сградата“, споделя 
Великов.

Друг значим случай беше 
пожар в Химията, където 
се наложи евакуация на 270 
ученици заради задимяване 
от горящ проточен бойлер. 

„Управлението на учи-
лището реагира отлично, 
като още преди пристига-
нето ни успяха да изведат 
децата на безопасно място“, 
казва той.

През юни екипите се 
озоваха пред още едно 
тежко предизвикателство 
– пожар в локомотива на 
бързия влак София – Бургас. 

„Евакуирахме над 100 
пътници“, казва той, спо-
менавайки и друг случай от 
същия месец, когато успя-
ват да спасят дете и въз-
растна жена от пожар във 
„Възраждане“.

Борба със стреса

Работата на пожарни-
каря често върви ръка за 
ръка с тежки емоции и 
трагични гледки. 

„Първият ми сблъсък 
със смъртта беше атен-
татът на летище „Сара-

фово“. Никога няма да за-
бравя гледката – като 
сцена от филм на ужасите. 
Тези моменти оставят 
белег“, споделя инспектор 
Великов.

Тогава той тъкмо е 
прохождал в професията 
на огнеборците, като е 
работил към Пожарната 
на летището.

Как обаче пожарникар се 
справя със стреса? 

„Спорт, разходки и вся-
ка възможна минута със 
семейството. Бургас е 
невероятно място – Мор-
ската градина и плажът 
помагат на ума да се въз-
станови“, казва той.

Психолабораторията на 
МВР също играе важна роля 
за справяне с напрежението, 
когато служителите са 
изложени на по-тежки 
ситуации в работата.

Равносметка

С много предизвикател-
ства зад гърба си и още 

много неизвестни пред 
себе си, главен инспектор 
Великов остава посветен 
на мисията си – „Защита 
на населението“. Незави-
симо дали става въпрос за 
спасен човешки живот, или 
жест на благодарност от 
хората, за които работи, 
Великов вярва, че пожарни-
карството е не само про-
фесия, но и призвание.

„Ще ви споделя един мил 
жест. Носили са ни домаш-
но приготвени сладки тук, 
в службата, след пожар. 
Това беше много искрено. 
С колегите бяхме изклю-
чително благодарни. Ина-
че стандартните поздра-
в и т е л н и  а д р е с и  и 
благодарствени писма 
също са много. Да видиш 
обаче как хората ти се 
доверяват и знаят, че си 
там, за да им помогнеш – 
това е най-голямата на-
града за мен“, заключава 
той.

Тихите герои. Примерите,  за които малко се говори

ДОНА МИТЕВА 

Румяна и Кирил са се-
мейство от Созопол и 
малцина са тези, които 
не ги познават и не казват 
добра дума за тях. Тя е 
парамедик, а той е шофьор 
на линейка. Това скромно 
созополско семейство, 
свързано със здравеопаз-
ването и Спешния център 
на града, доби медийна 
популярност покрай нелеп 
инцидент през лятото, 
когато дете пострада на 
централния плаж. И то-
гава, а и в множество 
други случаи от тяхното 
ежедневие те остават в 

сянка. Те са тихите герои, 
за които почти никой не 
се сеща. Но те са винаги 
на първа линия, когато 
има катастрофа или чо-
век се нуждае от помощ. 
Не се щадят, всеотдайни 
са.

Случаят от лятото, 
когато деветгодишно 
дете падна във фрезата 
на трактора за почист-
ване на плажа, е само един 
от многото, които до-
казват колко са необхо-
дими специалистите, 
които влизат първи в 
контакт с пострадалите 
– лекари, лекарски асис-
тенти или парамедици.

Семейство Вълчеви не 

са свикнали с популяр-
ността и тя по-скоро ги 
притеснява, но са кате-
горични, че безкрайно 
обичат професиите си. 

„Професията ни тряб-
ва да бъде защитена и да 
се ползва с необходимия 
авторитет. Да намери 
категорично своето мяс-
то. Не защото аз съм 
парамедик, а защото хо-
рата от тази професия 
в повечето случаи са на 
предната линия“, кате-
горична бе Румяна, когато 
разговаряхме през лято-
то. Тя отдаде дължимо-
то и на съпруга си, който 
виртуозно управлява 
линейката, на пук на оне-

зи, които не си дават 
сметка, че нечий живот 
виси на косъм, и не спират 
на звуковия и светлинен 
сигнал, подаден при нуж-
да.

„Ние си обичаме профе-
сиите си и ги работим със 
сърце“, е  лайтмотивът 
на Румяна и Кирил Вълче-
ви от Созопол.

Огорчават ги новините 
за бити, обиждани и псу-
вани лекари или техни 
колеги, автомобилите, 
които пречат на движе-
нието на линейка и псу-
ващите ги шофьори.

Останалото, свършено 
на терен, е тяхно ежедне-
вие.

Смело сърце: В огъня, за да спасиш живот
„
Пожарникар-
ството е не само 
професия, но и 
призвание

Главен инспектор 
Валентин Великов

ФОТО: ГЕОРГИ РУСИНОВ

Горските и полските пожари са сред най-честите в последните 
години, заради глобалното затопляне                ФОТО: АРХИВ

 Често на огнеборците се налага да спасяват животи по време на огнени бедствия     ФОТО: АРХИВ

На първа линия, но извън прожекторите и славата

Румяна и Кирил са тихите герои, за които почти никой не се 
сеща         ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ
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2024-а и пътят напред

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Преди два месеца и поло-
вина 12-годишната Елза Кеворк 
Дадурян бе диагностицирана 
с хронична бъбречна недос-
татъчност в последна сте-
пен. А до неблагоприятния 
сблъсък с диагнозата се 
стига съвсем неочаквано.

„Всичко тръгна от една 
семейна почивка в Будапеща, 
на която бяхме заедно с при-
ятели, сред които – доктор 
Николай Димитров. Тогава 
той ме дръпна настрани и ми 
каза, че поведението на Елза 
е особено – държи се като 
възрастен, бързо ѝ омръзва 
всичко и се изнервя. А моите 
деца и неговото са израснали 
заедно и съответно той 
познава Елза много добре. Той 
обаче се съмняваше в друго 
заболяване–- таласемия. Но 
все пак препоръча да направим 
изследвания, след като се 
приберем в България“, разка-
за пред репортер на „Черно-
морски фар“ Кеворк Дадурян, 
баща на Елза. 

След това обаче Елза се 
подува и получава високо 

кръвно налягане. Тогава вече 
семейството се убеждава, че 
нещо не е наред. Веднага 
предприемат направата на 
обстойни изследвания. Де-
тето е консултирано от 
най-добрите специалисти в 
областта на детската не-
фрология и хемодиализа у нас. 
Всички те са категорични, че 
то страда от хронична бъ-
бречна недостатъчност и 
трябва да се извърши транс-
плантация. Донор ще бъде 
един от двамата ѝ родители. 
В момента и майка ѝ, и баща 
ѝ извършват детайлни из-
следвания, които ще покажат 
кой е най-подходящ да стане 
донор. 

„По препоръка на лекарите 
операцията трябва да бъде 
в Западна Европа – Германия, 
Франция или Италия. Ако е 
в някоя от тези държави, 
България ще поеме част от 
разходите. Но съпътства-
щите такива, които са за 
пътувания, медикаменти, 
следоперативна грижа и 
всичко необходимо за възста-
новяването на Елза, ще бъдат 
за наша сметка“, сподели 

Кеворк Дадурян. 
А в община Бургас започ-

наха редица инициативи за 
подпомагане на Елза. Благот-
ворителни базари организи-
раха ОУ „Васил Априлов“ – 
училището на момиченцето, 
община Созопол, община 
Царево, ДГ „Ханс Кристиан 
Андерсен“, бургаски журна-
листи, като предстои да има 
и в община Приморско. „Това 
показва, че хората могат да 
се обединяват в името на 
добра кауза и че проявяват 
съпричастност към изпад-
налите в беда“, категоричен 
е бащата на Елза. 

Към момента той не може 
да каже колко общо са събра-
ните средства от благотво-
рителните базари и от 
банковата сметка. Но заяви, 
че в края на годината ще 
даде пресконференция, на 
която ще бъдат съобщени 
всички подробности.  

Семейство Дадурян е ре-
шило, че средствата, които 
ще останат след извършва-
нето на трансплантацията, 
ще бъдат вложени във фон-
дация. Целта е да се помогне 

на деца с всякакви здравослов-
ни проблеми. „Мислим към 
тази организация да се при-
съединят и разпознаваеми 
личности като д-р Лорис 
Мануелян, доц. Гайдарова, 
която е острие в детската 
нефрология и хемодиализа в 
страната, доктор Иванова 

и др.“, заяви Дадурян. 
И призова хората да си 

правят профилактични из-
следвания за тяхно спокой-
ствие и облекчение. „През 
последните години разбрах-
ме, че трябва да бъдем много 
отговорни към собственото 
си здраве и това на другия“, 

каза още Кеворк. 
И допълни, че журналисти-

те, в това число и той, 
трябва да организират ма-
щабна информационна кам-
пания, която да акцентира 
върху значимостта на про-
филактиката при деца и 
възрастни.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Д-р Светослав Тодоров е 
награден за проявена граж-
данска позиция и оказана 
първа помощ на пострадали-
те при тежка верижна ката-
строфа. На 23 ноември, в ра-
йона на 95-и километър от 
АМ „Тракия“ стана тежка 
верижна катастрофа между 
четири леки и един товарен 
автомобил. На метри след 
инцидента пътува неврохи-
рургът от бургаската мно-
гопрофилна болница д-р 
Светослав Тодоров. Той оказ-
ва неоценима и навременна 
професионална помощ и пси-
хологическа подкрепа на по-
страдалите. 

По повод полученото от-
личие бургаският лекар на-
писа в социалната мрежа: „С 
благодарност за оценката и 
с желание тази грамота да 
постави два акцента:

Първо, за това да шофира-
ме разумно и да спазваме 
простички правила, които са 
по-малко от 10: да не сяда зад 
волана човек, употребил ал-
кохол или наркотично веще-
ство (ако решавайки да вреди 
на себе си, употребявайки 
нещо подобно и самоубива 
собствения си организъм, то 
в другия случай се превръща 
в потенциален убиец на не-
винни хора!); да използваме 
предпазни колани; да спазва-
ме правилата за движение по 

пътищата и ограниченията 
на скоростта; да не се разсей-
ваме с мобилните устройства, 
докато шофираме; да бъдем 
по-толерантни спрямо оста-
налите участници в движе-
ното – водачи на леки или 
товарни автомобили, мото-
ристи, пешеходци и др.

И второ, за това да се оп-
итаме да помогнем и окажем 
първа помощ при възникнал 
инцидент – не се изискват 
свръхвъзможности и умения 
– изискват се познания за 
това какво да направим (все-
ки пълноправен водач на МПС 
с шофьорска книжка ги е по-

лучил по време на обучението 
си по първа долекарска помощ 
и притежава сертификат от 
БЧК), малко кураж и едно 
сърце, което тупти у всеки 
човек! Хора сме – нека си бъдем 
взаимно полезни!“

На тържествена сесия на 
Общински съвет – Царево д-р 
Светослав Тодоров беше от-
личен от администрацията 
и общинските съветници за 
особен принос в грижата към 
пациентите от УМБАЛ – Бур-
гас и в частност към грижата 
за съграждани при тежки и 
опасни за живота травми и 
ситуации.

Елза Дадурян: 12-годишното супермомиче, обединило 
малки и големи под знака на доброто

Д-р Светослав Тодоров от УМБАЛ – Бургас – 
лекарят на първа линия при  катастрофа

ДОНА МИТЕВА

Мария е ученичка в 12 Б клас на 
Професионалната техническа гим-
назия. Тя е със специалност „Елек-
тродомакинска техника“, направ-
л е н и е :  „ Е л е к т р о т е х н и к а  и 
енергетика.

Мария бе част от отборите, 
които тази година представиха 
иновация: „Екоработилница – бъде-
щето в нашите ръце“, и ако за по-
голямата част от отборите, 
които участваха с нестандартни 
решения за опазване на околната 
среда и оползотворяване на ненуж-
ни отпадъци това няма да е послед-
ното състезание – то за нея и 
нейните съотборници е, затова и 
много се бяха постарали. Предста-
виха един впечатляващ робот, 
който подобно на рак се движи по 
гладка повърхност. А нейният съ-
отборник показа как може да се 
вдъхне нов живот на лед крушка.

Тази година Мария завършва 
училището, където почти всички 
са от уязвими групи.

С притеснение отговаря на въ-
проса: „колко деца сте в семейство-
то“. Прави го лаконично: „много“ и 
дава да се разбере, че това не е 
нейна любима тема. Но за сметка 
на това с увлечение разказва за 
проекта и за извънкласната работа, 
от която е истински удовлетво-
рена. 

„Интересно ми е това, което 
изработваме. Забавно ми е, обичам 
да работя с ръцете си, затова и с 
удоволствие се включих в направа-
та на този проект“.

Тя е абитуриентка тази година 
и вече се замисля за житейския си 
път: „Искам да продължа да уча или 
да започна работа. Още не съм ре-
шила какво да кандидатствам, ва-
жното е да е в Бургас. Що се отнася 
до работата – за мен няма никакво 
значение, може да е по специалност-
та ми от професионалната гимна-
зия, може и да не е – важното е да 
съм полезна и да помагам на семей-
ството си“.

За бала – най-вълнуващия момент 
за абитуриентите, дванадесеток-
ласничката вече е решила какъв ще 
е тоалетът ѝ. „Вече съм подготве-
на и се надявам всичко да мине как-
то трябва и да се забавляваме 
много“, развълнувано обяснява 
Мария.

Тя е Мария: иска да учи и да е 
полезна за семейството си

Кеворк Дадурян до благотворителния базар, 
организиран от бургаските журналисти в 
Туристическия информационен център

ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА Елза Дадурян         ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„
Искам да продължа 
да уча или да започ-
на работа. Още не 
съм решила какво 
да кандидатствам, 
важното е да е в 
Бургас

Мария Нейкова
ФОТО: ДОНА МИТЕВА

На тържест-
вена сесия на 
Общински съ-
вет – Царево 

д-р Светослав 
Тодоров беше 

отличен 
от админи-

страцията и 
общинските 

съветници за 
особен принос 

в грижата към 
пациентите

ФОТО: УМБАЛ – 
БУРГАС
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Със сантиментална изложба Райна  
Рачева отбеляза 85-ия си рожден ден

Златен фонд. Тя показа 40 свои платна, сред които първата си картина от Бургас – с Морското казино

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА 

Художничката Рай-
на Рачева отбеля-
за 85-годишния си 
рожден ден с из-

ложба в бургаската галерия 
„Ателие R“. Тя, подкрепена 
от цялото си семейство, 
показа 40 свои платна, като 
останалите ѝ творби бяха 
представени в специално 
създаден каталог. 

„Няма да скрия от вас, че 
задачата да представим 
тази изложба не беше никак 
лесна. Опитали сме се да 
покажем целия творчески 
период на майка ми от 1965 
до 2022 година. В самото 
начало, когато е била мла-
да и експресивна, тя започ-
ва да рисува с ярки тонове, 

с много боя. По-нататък 
нещата започват да стават 
по-леки – пастелни цвето-
ве, благи тонове, нежна 
музика и покой. За мен ней-
ните работи възбуждат 
всички сетива. Човек може 
да чуе крясъка на чайките 
от тях“. Това каза синът 
на Райна Рачева – Димитър 
Рачев, при откриването на 
изложбата. 

Сред гостите на съби-
тието беше и Димитър 
Николов – кмет на община 
Бургас. „Все още момиче, 
което създава красота и 
стил в изобразителното 
изкуство. Ментор на де-
сетки деца, почетен граж-
данин на Бургас и автор на 
творби, които остават в 
златния фонд на българ-
ското изобразително из-

куство. Желая ѝ здраве, 
останалото го е сътвори-
ла с талант, любов и много 
труд“, сподели той, като 
ѝ връчи един от символите 
на Бургас – Компаса.

Златен почетен знак и 
почетна грамота бяха под-
несени на Райна Рачева от 
заместник областния уп-
равител Владимир Крумов. 
Той подчерта, че Областна 
администрация – Бургас 
изказва огромна признател-
ност за нейния труд и за 
всичко, което е направила 
и дала на града. 

Семейството на худож-
ничката бе подготвило и 
изненада за нея. „За да на-
правим една препратка с 
нейната работа с деца, а и 
защото е рожден ден, има 

специален поздрав за Райна 
от едни други съкровища 
на Бургас – ВФ „Морски пе-
съчинки“ с диригент Миле-
на Добрева“. Така поднесе 
изненадата Марияна Раче-
ва, снаха на Райна Рачева. 

Красива торта, изобра-
зяваща творческото амплоа 
на твореца, бе другият 
подарък от близките. Ду-
хването на свещичките 
допринесе за още по-праз-
нично настроение и пре-
върна наглед обществена-
та проява в интимно и 
уютно преживяване. 

Райна Рачева е родена в 
благоевградското село 
Баня през 1939 година. Та-
ланта ѝ в рисуването забе-
лязва нейната учителка 
още в началното училище 

и споделя с баща ѝ. Той я 
изпраща в Софийската ху-
дожествена гимназия. За-
вършва я с отличие и е 
приета в Националната 
художествена академия 
специалност „Живопис“. 
Там среща любовта на жи-
вота си – Енчо, и за да бъде 
до него, се прехвърля в 
специалност „Декоративно-
монументална живопис и 
мозайка“ в класа на проф. Г. 
Богданов. Завършват през 
1964 година и младото се-
мейство Рачеви се прибира 
в Бургас. 

Творчеството ѝ е богато 
на пейзажи, натюрморти 
и портрети. Наред с живо-
писта, тя работи в твор-
чески тандем и със съпруга 
си, с когото реализират 

негови монументални про-
екти в Бургас и региона. 

Работи непрекъснато и 
с деца, а учениците от ней-
ната Школа по рисуване 
към Пионерски дом и по-
късно от Школата за дет-
ски мозайки донасят на 
Бургас световна слава с 
безбройните награди и 
отличия от национални и 
международни конкурси. 

Райна Рачева е носител 
на орден „Св. св. Кирил и 
Методий“ I степен, на І-ва 
награда и златен медал в 
областта на културата 
на Община Бургас, на на-
градата „Художник на го-
дината 2005“ – Бургас, а през 
2007 г. получава и званието 
„Почетен гражданин на 
Бургас“.

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

Невиждан концерт с 
невероятна хореография 
– така ще се запомнят 
концерта по случай 40 
години от основаването 
на СУ „Константин Пет-
канов“ в „Меден рудник“ 
ученици, учители и гости. 
През приказката за тези 
40 години преминаха та-
лантите на учебното 
заведение, разказани от 
ученичка, запечатани на 
мултимедия и водени от 
своите учители.

За първи път обаче 

идеята бе да се покаже, че 
образователният и въз-
питателният процес е 

взаимен и в него участват 
не само ученици и учители, 
а и родители.

С уникален танц на 
сцената на Културен дом 
НХК излязоха бащи и дъ-
щери. Танцът е репетиран 
часове съвместно, като 
малките госпожици си 
партнират със своите 
бащи и показват своята 
обич и ролята им в тяхно-
то израстване. Бащите 
от своя страна се оказаха 
прекрасни танцьори, при-
ели предизвикателството 
да са до своите деца в 
този важен момент.

Смелост показа и педа-
гогическият екип, който 
също излезе на сцената за 

танц с впечатляваща хо-
реография с ветрила и 
обра аплодисментите на 
публиката.

Имаше мажоретки, 
балерини, вокални изпъл-
нения, цялото училище бе 
впрегнато в изявата, а 
публиката ще запомни 
концерта „40 стъпки в 
бъдещето“ с мисълта, че 
в него участваха всички, 
които са отговорни за 
израстването на децата 
в личности.

Гост-изпълнители на 
сцената бяха Квартет 
„Либертанго“, още трио 

DEJA VU, като вокалистът 
им Драго Бошнаков е бивш 
възпитаник на учебното 
заведение. 

Директорът Ивайло 
Марков поздрави ученици, 
учители, бивши възпита-
ници. 

Своя поздрав отправи 
и заместник-кметът по 
образование на община 
Бургас Михаил Ненов, като 
прочете и поздравителен 
адрес от кмета Димитър 
Николов.

Гости бяха директори 
на бургаски училища, об-
разователни експерти.

Смело и емоционално! Бащи и дъщери, учители и ученици  
заедно в танц на сцената за концерт на любимото училище 

Тържеството за 40 години СУ „Константин Петканов“ взриви публиката с невиждана хореография
ФОТО: АВТОРЪТ

Мажоретките предизвикаха както винаги аплодис-
менти             ФОТО: АВТОРЪТ

Райна Рачева и нейният съпруг Енчо Рачев пред тортата за 
рождения ѝ ден                 ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Райна Рачева 
на изложбата 
по повод 85-ия 

ѝ рожден ден
ФОТО: МАГДАЛЕНА 

ДИНЕВА

 Райна Рачева 
получава един 
от символите 
на Бургас – 
Компаса, от 
кмета Дими-
тър Николов 
ФОТО: МАГДАЛЕНА 
ДИНЕВА

С квартет „Либертанго“ започна концертът     ФОТО: АВТОРЪТ



Седем спортни клуба номинираха най-добрите за почетния приз на Община Айтос
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Кметът Васил Едрев връчи традиционните 
Годишни награди за спорт 2024

След края на последно-
то за тази година 
заседание на Общински 

съвет – Айтос, Общината 
организира тържествена 
церемония за награждаване 
на най-добрите в спорта 
през 2024 г. Годишните 
награди за спорт се прове-
доха на 19 декември, за 15-а 
поредна година. 

Номинациите на спорт-
ните фаворити тази го-
дина Общината предоста-
ви на управителните 
съвети на клубовете, 
които в общо съгласие да 
определят по един състе-
зател и треньор, постиг-
нали най-високи резулта-
ти – медали, купи, призове, 
точки и т.н. през 2024 г. 
„Айтос има изключител-
но успешни спортни клу-
бове. Техни възпитаници 
участват в областни, 
национални и международ-
ни състезания и турнири. 
Ръководствата на клубо-
вете най-добре знаят кои 
са най-достойните за 
номинации. Беше редно да 
дадем „равен старт“ на 
всички номинирани. Така 
че всеки клуб да има свой 
състезател и треньор на 
годината“, коментира 
новите правила на Годиш-
ните награди 2024, кметът 
Васил Едрев.

Седем от общо 11 спорт-
ни клуба на територията 
на общината номинираха 
успешните си спортисти 
и треньори. За спортист 
на 2024 г., КЛУБЪТ ПО 

СПОРТНА АКРОБАТИКА 
„ОРЕЛ“ АЙТОС номинира 
носителя на много златни 
отличия ЯНКО ИВАНОВ 
КИРОВ. Ръководството 
на СПОРТЕН КЛУБ „ДРАКОН 
- АЙТОС“ единодушно реши, 
че най-високата награда 
на Община Айтос трябва 
да получи НЕВЕНА ПЕНЧЕ-
ВА ХАДЖИЗЛАТЕВА за из-
ключителните ѝ успехи в 
киокушин схватките и 
отличията, които е до-
несла на клуба и Айтос. 
ФУТБОЛЕН КЛУБ „ВИХЪР“ 
АЙТОС номинира за високия 
приз младия ХРИСТО ПЕ-
ТКОВ АТАНАСОВ. Изборът 
на БАСКЕТБОЛЕН КЛУБ 
„ВИХЪР“ АЙТОС беше СТЕ-
ФАНИ ЯНЕВА за борбеност 
и водеща позиция в колек-
тивната игра. Единстве-
но КЛУБЪТ ПО СПОРТНА 

АКРОБАТИКА „ЕЙНДЖЪЛС“ 
АЙТОС номинира двама за 
обща награда – двойката 
жени, печелила златни, 
сребърни и бронзови ме-

дали – ЕЛИС ЕРДЖАН РАФЕТ 
и КЛАРА РАДОСТИНОВА 
ДЖИВАНОВА. СДРУЖЕНИЕ 
„ВОЛЕЙБОЛЕН КЛУБ АЙ-
ТОС“: заложи на таланта 

на перспективния състе-
зател ДИМИТЪР ДИМИТРОВ 
АНГЕЛОВ, а СПОРТЕН КЛУБ 
ПО БОРБА АЙТОС – на най-
изявения на тепиха ИБРА-
ХИМ МУСТАФА ИБРЯМ. 
Всички те получиха Плакет 
и Диплом „Спортист на 
2024 година“ на Община 
Айтос.

Седем бяха и наградите 
„Треньор на 2024 г.“. МАР-
ТИН БЕНОВ е треньор №1 
на КЛУБА ПО СПОРТНА 
АКРОБАТИКА „ОРЕЛ“ АЙ-
ТОС. Изборът на СПОРТЕН 
КЛУБ „ДРАКОН - АЙТОС“ 
за треньор на годината е 
ИВАН ЗЛАТЕВ КОСТОВ. 
ФУТБОЛЕН КЛУБ „ВИХЪР“ 
АЙТОС номинира за награ-
дата ДИМЧО ДАНОВ. Но-
минацията на БАСКЕТБО-
ЛЕН КЛУБ „ВИХЪР“ АЙТОС 
е ЙОРДАН КИРОВ. Треньор 
№1 на КЛУБА ПО СПОРТНА 

АКРОБАТИКА „ЕЙНДЖЪЛС“ 
АЙТОС е ст. треньорът 
ДИМИТРИНКА ГРУДЕВА. 
Младият ПЛАМЕН МАРИ-
НОВ МАРИНОВ е изборът 
на СДРУЖЕНИЕ „ВОЛЕЙ-
БОЛЕН КЛУБ АЙТОС“. На 
млад, най-добър треньор 
заложи и СПОРТНИЯТ КЛУБ 
ПО БОРБА АЙТОС – ОКТАЙ 
РУЖДИ ХАСАН.

„2024-та беше година на 
много спортни успехи. 
Много са медалите, при-
зовете, личните и отбор-
ните купи, завоювани от 
айтоските спортисти и 
клубове. Основен принос 
за тези успехи и за издига-
не на авторитета на Об-
щина Айтос имате Вие, 
представителите на се-
демте спортни клуба. 
Общото между Вас са не 
само многобройните учас-
тия в състезания и тур-
нири и спортните успехи 
през годината. Това са 
клубовете, които имат 
безспорен принос за при-
вличане и мотивиране на 
децата на Айтос да се за-
нимават със спорт. Бла-
годаря на треньорите и 
състезателите за успехи-
те през годината. Благо-
даря на ръководствата на 
клубовете за постоян-
ството и работата им с 
най-малките граждани на 
общината“, заяви кметът 
Васил Едрев на церемони-
ята и пожела още по-ус-
пешна спортна година за 
община Айтос.

НП

Скалният феномен „Трите братя“ грейна в бяло, зелено, червено

Трите братя в цветовете на българския трибагреник      ФОТО: РОТАРИ КЛУБ - АЙТОС

Природната 
забележителност на 

Айтос беше осветена по 
проект на Ротари клуб 

Това е пореден проект 
на айтоските ротарианци, 
реализиран малко след 
като отбелязаха тържест-
вено 15-ата годишнина на 
клуба. Скалният феномен 
„Трите братя“ е една от 
уникалните природни за-
бележителности на Айтос 
и е сред 100-те национални 
туристически обекта на 
България. Скалната група, 

свързана с много легенди, 
заслужаваше да бъде „ви-
дима“ и в тъмните часове, 
и то в цветовете на бъл-
гарското знаме. „Цвето-
вете се редуват с бяла 
светлина, за да подчерта-
ем уникалността и красо-
тата на този айтоски 
природен феномен“, казва 
президентът на Ротари 
Айтос, д-р Синан Чете. Ще 
припомним, че по повод 
10-ата годишнина на Ро-
тари Айтос беше осъщест-
вен проект за осветяване-
то на монумента „Аетос с 

орела“ – един от входните 
знаци на града.

Една от легендите за 
„Трите братя“ разказва 
за трима исполини, които 
храбро и успешно защита-
вали града от нашестве-
ници. Всеки път, когато 
врагът бивал прогонен, те 
се връщали в своите ка-
менни ризници, за да почи-
ват високо над града. И до 
днес тримата братя 
зорко бдят, готови да 
защитават Айтос, ако се 
наложи.

НП

Спортистите на Община Айтос за 2024 година              ФОТО: НП

Кметът Васил Едрев и най-добрите в спорта с Годишните награди 2024           ФОТО: НП
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В годишната класация изпреварват водещи клубове

Отличен резултат 
в комплексното 
годишно класиране 

на Българската федерация 
по борба за 2024 г. постиг-
на Спортният клуб по 
борба „Айтос“. 

Айтоският клуб заема 
15 място от общо 67 в 
комплексната подредба. 
Класацията е на база ре-
зултатите на състеза-
телите на клубовете до 
10 място, от Държавния 
личен и отборен шампио-
нат 2024.

От представянето на 
децата, момчетата, юно-
шите, кадетите и мъже-

те на ДЛОШ, СКБ „Айтос“ 
събира общо 151 точки. 
Това е изключителен успех 
като се има предвид, че 
Айтос изпреварва водещи 
в този спорт клубове – 
ЦСКА София, Велико Тър-
ново, Горна Оряховица, 
Ямбол, Сливен, Севлиево, 
Добрич, Шумен и др.

„Поздравявам всички 
състезатели и треньори 
за постигнатия успех. 
Весели празници и успеш-
на нова година! Продължа-
ваме напред“, доволен е и 
Президентът на СКБ 
„Айтос“, Ружди Ахмед.

НП

Борците ни получиха отличен 
за 2024 година

СКБ „Айтос“
ФОТО: НП

Боян Боев представи 
новата си книга  

с приказки „Доброто 
сърце“

На 19 декември във Во-
енния клуб в Айтос Боян 
Боев представи новата си 
книга с приказки „Доброто 
сърце“. Предколедно, книж-
ката развълнува малки и 
пораснали читатели, 
които вярват в чудеса. В 
унисон с творчеството на 
Боев, Танцова школа „Тиа-
ра“ с ръководител Злати-
на Колева беше на сцената 
с приказен спектакъл, 
пресъздаващ приказки от 
книгата, в които доброто 
винаги побеждава. 

НП

Ученици от СУ „Христо 
Ботев“ – Айтос дариха 
топли дрехи и обувки на 
деца от ОУ „Атанас Ман-
чев“, които имат нужда 
от подкрепа. Вече е тра-
диция благотворителна-
та кампания на ботевци. 
Всяка година самите те 
се радват на възможност-
та да зарадват свои 
връстници предколедно. 

Ръководството и пе-
дагогическата колегия на 
ОУ „Атанас Манчев“ бла-
годари на всички ученици, 
родители и учители за 
проявената съпричаст-
ност и щедрост.

НП

Млади ентусиасти от СУ 
„Христо Ботев“, членове на 
БМЧК – Айтос, съвместно с 

представители на Местната 
комисия за борба с противо-
обществените прояви на 

малолетни и непълнолетни 
– Айтос (МКБППМН), за по-
редна година се включиха в 
Благотворителната Колед-
на кампания на Червения 
кръст. 

Благотворителната им 
мисия тръгна от Общината, 
през Районния съд, РУ – Айтос, 
Бюрото по труда, за да пре-
мине през още държавни и 
общински институции. Макар 
и с ново попълнение от деве-
токласници, БМЧК – Айтос, 
за часове събра сумата от 600 
лв. от продажбата на колед-
ни картички. Айтоските 
червенокръстци са катего-
рични – събраните средства 
са за деца в неравностойно 
положение, които се обучават 
в СУ „Христо Ботев“.

НПЧленове на БМЧК – Айтос при зам.-кмета Калоян Калоянов
ФОТО: НП

БМЧК – Айтос с коледен жест към 
деца, нуждаещи се от подкрепа

Предколедно – приказки и приказен 
спектакъл във военния клуб

Приказна Коледа във Военния клуб       ФОТО: ТШ „ТИАРА“ 

Деца даряват на деца

И велосипед сред подаръците за децата от ОУ „Атанас 
Манчев“ – Айтос                ФОТО: НП

Малчуганите засадиха 
фиданки на дъбове в 

Зоопарк – Айтос

На 16 декември ученици от 
ІІІ в клас на СУ „Никола Ва-
пцаров“ гр. Айтос бяха на 
посещение в Зоопарк – Айтос. 
Този път, освен че обиколи-
ха клетките с екзотични 
питомци, малчуганите за-
претнаха ръкави и засадиха 
фиданки на дъбове, получени 
от Гората.бг. Третокласни-
ците са вече част от иници-
ативата „Засаждаме бъдеще“, 
чиято цел е да бъдат засаде-
ни 5 милиона дървета до 
пролетта на 2025 година.

Мечтай за по-добър, по-
зелен, по-чист и по-красив 
свят!

НП

Третокласници от СУ „Никола 
Й. Вапцаров“ в инициативата 

„Засаждаме бъдеще“

Децата са готови за още инициативи напролет              ФОТО: НП
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Постигнатите резултати по изпълнение на стратегията за 
„Водено от общностите местно развитие“

МИГ – Айтос с мисия: обединител 
на местната общност

Местна инициативна 
група-Айтос (МИГ-
Айтос) е сдружение с 

нестопанска цел, създадено 
през 2008 година и рабо-
ти за превръщането на 
територията на община 
Айтос в по-добро място 
за живеене и бизнес чрез 
стимулиране на предпри-
емачеството и ефективно 
използване на местните 
ресурси.

Местна инициативна 
група-Айтос е публично-
частно партньорство на 
физически и юридически 
лица – представители на 
публичния, стопанския и 
нестопанския сектор от 
територията на община 
Айтос, прилагащо подхода 
Водено от общностите 
местно развитие по Про-
грамата за развитие на 
селските райони за периода 
2014-2020 год. 

На 21 октомври 2016 г. 
Сдружение „Местна ини-
циативна група - Айтос“ 
подписва Споразумение за 
изпълнение на Стратегия 
за Водено от общностите 
местно развитие (СВОМР) 
по подмярка 19.2. Прилага-
не на операции в рамките 
на Стратегии за Водено 
от общностите местно 
развитие от Програмата 
за развитие на селските 
райони 2014-2020 г., и 
подмярка 19.4. Текущи 
разходи и популяризиране 
на Стратегия за Водено 
от общностите местно 
развитие“. 

За първи път в насто-
ящия програмен период 
СНЦ „МЕСТНА ИНИЦИА-
ТИВНА ГРУПА – АЙТОС “ 
изпълнява Стратегия за 
Водено от общностите 
местно развитие, фи-
нансирана по Програма 
за развитие на селските 
райони за периода 2014 – 
2020 г., съфинансирана от 
Европейския земеделски 
фонд за развитие на 
селските райони. Чрез 
изпълнението на Стра-
тегията е планирано да 
бъде постигнат интегри-
ран ефект за симулиране 
на местното развитие и 
превръщане на терито-
рията на МИГ - Айтос в 
динамично развиващ се 
селски район, с разноо-
бразен и устойчив бизнес, 
осигуряващ заетост, 
справедливи и стабилни 
доходи, с адекватни за 
21. век условия, качество 

и стандарт на живот 
за хората и ефективно 
използване на местните.

Територията на МИГ-
Айтос съвпада изцяло 
с административните 
граници на община Айтос 
и включва 17 населени мес-
та - град Айтос и 16 села.

Стратегията включва 
единствено мерки, финан-
сирани от Програмата 
за развитие на селските 
райони за периода 2014 - 
2020 г. чрез Европейския 
земеделски фонд за разви-
тие на селските райони. 
Стратегията за ВОМР на 
МИГ-Айтос е разработена 
в съответствие със специ-
фичните характеристики 
на територията на сел-
ския район, установените 
потребности и местния 
потенциал за растеж като 
поставените цели и при-
оритети и предвидените 
мерки за изпълнение имат 
допълващ характер по от-
ношение на регионалните, 
областните и общински 
стратегически и планови 
документи. 

Европейският земе-
делски фонд за развитие 
на селските райони е ос-
новен и единствен фонд, 
по който се финансира 
Стратегията за Водено 
от общностите местно 
развитие на МИГ-Айтос и 
се подпомагат бенефици-
ентите от територията 
на МИГ чрез включените в 
Стратегията пет мерки 
от Програмата за разви-

тие на селските райони 
за периода 2014 - 2020 год.:
 Мярка 4.1.1 „Инвестиции 

в земеделски стопанства“;
 Мярка 4.2.1 „Инвестиции 

в преработка/маркетинг 
на селскостопански про-
дукти”; 
 Мярка 6.4.1 „Инвестиции 

в подкрепа на неземеделски 
дейности“;
 Мярка 7.2. „Инвестиции 

в създаването, подобрява-
нето или разширяването 
на всички видове малка по 
мащаби инфраструктура“; 
 Мярка 7.5. „Инвести-

ции за публично ползване 
в инфраструктура за 
отдих, туристическа 
инфраструктура“.

Интервенциите по 
мярка 4.1.1, мярка 4.2.1 и 
мярка 6.4.1 са в обхвата на 
стратегически ПРИОРИ-
ТЕТ 1 на Стратегията за 
Водено от общностите 
местно развитие – Раз-
витие и стимулиране 
на предприемачество и 
устойчив бизнес с висока 
добавена стойност, осигу-
ряващ заетост и стабилни 
доходи на населението. 
По него са предвидени 
средства в размер на общо 
1  333  745 лева или 45,46% 
от финансовия план на 
Стратегията за Водено 
от общностите местно 
развитие. 

Интервенциите по 
мярка 7.2 и мярка 7.5. са 
в обхвата на стратеги-
чески ПРИОРИТЕТ 2 на 

Стратегията за Водено 
от общностите местно 
развитие - Подобряване 
и развитие на жизнената 
среда и качеството на 
живот и интегрирано, 
устойчиво и ефективно 
оползотворяване на при-
родно-културните ресурси 
на територията на МИГ 
- Айтос.

Стойността на одобре-
ната финансова помощ за 
проекти към Стратегията 
за Водено от общности-
те местно развитие е 
3 732 745,00 лева, от които 
3 359 470,50 лева европейско 
финансиране (ЕЗФРСР) и 
373 274,50 лева национално 
финансиране.

През периода 2019 - 2024 
г. СНЦ „МИГ-Айтос“ е пла-
нирало и провело общо 14 
(четиринадесет) процедури 
за подбор на проектни 
предложения, включващи 
всички мерки от СВОМР. 
По всички процедури са 
получени общо 38 броя 
проектни предложения, 
от които 28 са одобрени 
за финансиране. 

През 2024 г. са обявени 
три процедури за подбор 
на проектни предложения 
по следните мерки:

•  Мярка 7.2. „Инвестиции 
в създаването, подобрява-
нето или разширяването 
на всички видове малка по 
мащаби инфраструктура“ 
от СВОМР. 

• Мярка 7.5. „Инвестиции 
за публично ползване в 
инфраструктура за отдих, 
туристическа инфраструк-
тура“ от СВОМР.

• Мярка 6.4.1 „Инвестиции 
в подкрепа на неземеделски 
дейности“ от СВОМР.

Към настоящия мо-
мент има сключени общо 
24 (двадесет и четири) 
административни дого-
вора за предоставяне на 
безвъзмездна финансова 
помощ по всички мерки 
на СТРАТЕГИЯТА ЗА ВОМР 
с обща стойност на без-
възмездната финансова 
помощ в размер на 3 113 
423,60 лв. 

По Мярка 7.2 има склю-
чени 10 (десет) админи-
стративни договора за 
предоставяне на безвъз-
мездна финансова помощ. 
Предстои сключване на 
административен дого-
вор за предоставяне на 
безвъзмездна финансова 
помощ по мярка 7.2 за 
проект: „Основен ремонт 
на улица №21 от о.т.35 до 
о.т.37, с. Карагеоргиево и 
основен ремонт на улица в 
гр. Айтос (между ул. „Ради 
Боруков“ и ул. „Чудни ска-
ли“ от о.т.52 до о.т.2053), 
община Айтос“.

Изпълнените проекти 
по Мярка 7.2 „Инвестиции 
в създаването, подобрява-
нето или разширяването 
на всички видове малка 
по мащаби инфраструк-
тура“ са:

1.  „Подобряване на 
уличните настилки на 
населените места в община 
Айтос” (улици с. Поляново 
и с. Малка поляна)”.

2. „Реконструкция и 
рехабилитация на трото-
арни настилки на улици в 
гр. Айтос“.

3. „Обзавеждане и обо-
рудване за читалищата на 
територията на община 
Айтос“.

4. „Реконструкция на 
улица „Арда“ от О.Т. 24 
до О.Т. 7 и улица „Христо 
Кърджилов“ в гр. Айтос“.

5. „Доставка и монтаж 
на автоматизирана напои-
телна система на градски 
стадион „Крум Делчев“ и 
закупуване на оборудване“.

6. „Благоустрояване и 
реновация на спортна зала 
към стадион в УПИ I, кв. 
50 по плана на гр. Айтос”.

7. „Реконструкция на ул. 
„Даме Груев“ и ул. „Зюмбюл“, 
гр. Айтос“.

8. „Изграждане на детска 
площадка в УПИ III, кв. 3А 
и детска площадка в УПИ 
I, кв. 191 в град Айтос, 
Община Айтос“.

В процес на изпълнение 
са проектно предложение 
„Основен ремонт на част 

от улица №20 (от О.Т.95 
до О.Т.67) по плана на село 
Мъглен, община Айтос“ 
и „Реконструкция на ул. 
„Димитър Благоев“, гр. 
Айтос“.

По Мярка 7.5. е изпъл-
нен проект „Вътрешно 
преустройство на кафе-
аперитив в партерния 
(първи) етаж от същест-
вуваща административна 
сграда №9 от Общински 
комплекс „Алея на зана-
ятите”, находяща се в ПИ 
№000783, мест. Лесопарк, 
землището на гр. Айтос в 
Посетителски център“. 
Създаденият по проекта 
Посетителски център се 
намира на изключително 
атрактивно място, по-
сещавано от туристи, 
гости и жители на града 
и общината.

По Мярка 4.1.1 има склю-
чени два административни 
договора за предоставяне 
на безвъзмездна финансова 
помощ, от които единият 
е приключен. 

По Мярка 4.2.1 има склю-
чен един административен 
договор за предоставяне 
на безвъзмездна финансова 
помощ за модернизация на 
Млекопреработвателно 
предприятие.

По Мярка 6.4.1 има 
10 сключени админи-
стративни договора за 
предоставяне на без-
възмездна финансова 
помощ, от които седем 
са приключени. 

Прилагането на Стра-
тегията за Водено от 
общностите местно 
развитие допринася за 
комплексното, икономи-
чески балансираното и 
устойчиво развитие на 
територията на МИГ 
Айтос, стимулира предпри-
емаческата активност 
и разкриването на нови 
работни места, съдейства 
за диверсификацията на 
производството.

Мариана Саваклиева – изпълнителен директор на СНЦ „Местна 
инициативна група“ – Айтос   ФОТО: НП
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Групата взриви читалищния салон с неостаряващи хитове

На 17 декември, предко-
ледно, група „Пазара“ 
събра в читалищния 

салон айтозлии с двучасов 
концерт и емблематични 
песни. След повече от 30 
години „Пазара“ възражда 
традицията на местните 
музикални банди. С поредна-
та си сценична изява група-
та върна на Айтос емоцията 
и ритъма в препълнения 
читалищен салон от 70-те 
и 80-те години на м.в.

Концертът оправда оч-
акванията на ценителите 
и поднесе много рок и музика 
за душата. За събитието на 
сцената бяха ръководителят 
Иван Иванов – бас китара и 
вокал, доайенът Гошо – соло 
китара, Тихомир – китара, 
клавир и вокал – Дидо, Янко 
– ударни инструменти. Би-
жуто на групата Галина с 
прекрасен глас завладя пуб-

ликата с изпълнението на 
неостаряващи класики и 
любими на всички български 
хитове. Вълнуващо беше 
участието на беквокалите 
Мариела и Таня. За добрия 

звук се погрижи озвучителят 
Станчо.

Евъргрийни, рок, класи-
чески балади огласяха до 
късно читалището, а пуб-
ликата на крака аплодира-

ше. Концертът не мина без 
изненади – „Нашият град“ 
на „Тангра“ взриви със скан-
дирания „Още, още“. На 
финала, по текст на Иван 
прозвуча визитната кар-

тичка на бандата с музика-
та на „Уиски в буркан“ на 
Thin Lizzy, която разказва 
как е създадена групата. 
Концертът ще се помни 
още дълго, и с предпразнич-

ното послание на бандата 
към айтозлии – „Който не 
носи Коледа в сърцето, 
никога няма да я открие под 
елхата.

НП

През 2024 г. Сдружение 
„Местна инициативна група-
Айтос“ организира за трети 
пореден път Годишно инфор-
мационно събитие - Празник 
на МИГ, което се проведе в гр. 
Айтос. 

Празничният концерт с 
участието на местни състави 
и изпълнители продължи по-
вече от два часа. Публиката се 
наслади на прекрасните изпъл-
нения на младите таланти, 
които я заредиха с много на-
строение в края на годината и 
предстоящите празници. За-
бавна анимация пък имаше за 
най-малките участници в съ-
битието. 

По традиция, на Празника 
на МИГ-Айтос имаше изложение 
на местни производители и 
продукти, включително дегус-
тация на местни продукти, 
храни и напитки.

Третото издание на Праз-
ника на МИГ-Айтос отново 
събра местни производители. 
Изкушаващи сладкарски изделия 
бяха представени от сладкар-
ски цех „ПЕТРОВ ЕВГ“ ЕООД, гр. 
Айтос.

Прекрасни вина от местни 
винени сортове подреди на 
изложението винарна "Звезда" 
– гр. Айтос. Дегустацията на 
пенливите вина беше удачно 
съчетана с мезетата на ЕК 
"Генгер", приготвени в механа 
"Воденицата". Фирма "Десий" 
ЕООД пък за пореден път из-
ненада и деца и възрастни с 
уникалните си деликатеси, 
приготвени от бяло и пълно-
зърнесто брашно. 

На изложението присъст-
ваше и традиционният бъл-
гарски пчелен мед, който е един 
от най-ценните хранителни 
продукти в света. Гостите 
имаха възможност да опитат 
от вкусния мед на местния 

производител Ончо Ончев.
По време на празника жите-

лите от местната общност 
имаха възможност да получат 
информация относно други 
предстоящи събития, органи-
зирани от МИГ, както и за 
предстоящи процедури за 
кандидатстване, постигнати-
те до момента резултати по 
изпълнението на стратегията 
за ВОМР и друга интересна 

информация за подхода.
Чрез проведения празник се 

популяризира дейността на 
МИГ, Стратегията за Водено 
от общностите местно раз-
витие, подхода за Водено от 
общностите местно развитие, 
територията на МИГ и нейна-
та идентичност сред макси-
мално широк кръг представи-
тели на местните общности 
от територията на МИГ-Айтос. 

Галина и китаристите Група „Пазара“               Фото: НП

Годишно информационно събитие – Празник на МИГ
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Весели празници!
Скъпи жители на община Созопол, 
В навечерието на  светлите празници 

търсим най-красивите думи, за да поздравим 
любимите си хора. Може би една от тях е 
„Благодаря“. Да благодарим за всичко, което 
имаме – за семействата си, за близките и 
приятелите, за децата и родителите ни, 
за всички хубави моменти през изминаваща-
та година, както и за предизвикателства-
та и трудностите, защото те са ни напра-
вили по-силни, по-мъдри, по-знаещи. 

В деня на Рождество да се обърнем и към 
надеждата. Тази светлина, която винаги ни 
води напред и не ни позволява да се отказ-
ваме, защото винаги има нещо още по-добро 
за нас там, където отиваме. 

Любовта е онази сила, която ни държи 
изправени докато има кой да държи ръката 
ни, докато някой ни чака у дома, завива ни 
нощем и споделя с нас хляба и виното си. 
Някой, заради когото бързаме след работа, 
заради чиято усмивка забравяме лошото 
настроение и проблемите. 

Нека в тези празнични дни да се върнем 
към вярата, към традициите, да отворим 
сърцата си, да бъдем по-добри и да помагаме 
на тези, които имат по-малко от нас, да 
подадем ръка на някого в нужда. Нека да не 

пестим добрите думи и добрите дела.
Най-прекрасният подарък не е материа-

лен. Той е да сме здрави, както и всички, за 
които се грижим. 

Пожелавам ви здраве и благоденствие, 
топлина и уют във всеки дом! Нека Коледа 
е усмихната и  щастлива! Нека новата го-
дина да е успешна, плодородна и  спокойна! 

Весели празници!

ТИХОМИР ЯНАКИЕВ
Кмет на община Созопол

Уважаеми съграждани,
Уважаеми жители на община Созопол,
Приемете моите най-сърдечни поздрав-

ления и пожелания за Рождество Христово 
и Новата 2025 година!

Милиони хора по света са в трепетно 
очакване да посрещнат новината за Рож-
деството на Божия син, събрали в себе си 
надеждата за по-добри бъднини и вярата, че 
доброто винаги ще бъде най-висшата ценност 
на човечеството.

В тези празнични дни мнозина ще усетят 
уюта на семейното огнище, но някъде там 
ще останат и копнеещите за покрив, близки 
и подкрепа, макар това да е най-чаканото 
време от годината за малки и големи. Нека 
Коледният дух окрили сърцата ни за добри 
дела, нека ни даде сили и топлина, за да можем 
както по празници, така и винаги, да подкре-
пяме ближния, да споделяме насъщния и да 
посвещаваме усилията си не само на собст-
веното си добруване, а и на всички, които се 
нуждаят от нас, защото Коледа е преди 
всичко урок по доброта и празник на подаре-
ното време на хората.

Коледа е празник на надеждата и обичта 
към ближния, празник на семейството, тра-
дициите и милосърдието.

Броени дни ни делят от началото на 2025 
година, а докато изпращаме тази година и 
правим личните си равносметки, нека бла-

годарим за възможностите, които сме по-
лучили, поводите за гордост, уроците и из-
питанията, които са ни направили по-добри.

Бъдете благословени със здраве, щастие, 
благополучие и сили, за да изпълним всичко 
намислено и да срещнем гордо предизвика-
телствата на времето.

Весели Рождественски и Новогодишни 
празници!

На многая лета!

СТАНИМИР АНДОНОВ
Председател на Общински съвет Созопол

Общинският съвет в 
Созопол прие изменения 
и допълнение на Наред-

ба за определяне размера на 
местните данъци на тери-
торията на общината, кои-
то касаят туристическия 
данък. За регистрираните 
места за настаняване става 
0,80 лв., за тези, които са с 
една и две звезди – 1 лв., за 
три звезди – 1,10 лв., четири 
звезди – 1,40 лв. и за петзвезд-
ните места за настаняване 
става 1,60 лв. Увеличението 
е далеч от инфлационния 
индекс, имайки предвид, че 
цените не са актуализирани 
от 2013 година. По време на 
сесията стана ясно, че се е 
подобрила събираемостта 
на този данък. За 2024 г. от 
декларирани в системата 

ЕСТИ 787 000 лв. не са събрани 
34  360 лв., но те ще бъдат 
внесени с подаването на де-
кларациите до края на годи-
ната.

„Предложението ни първо 
бе одобрено от Консултати-
вен съвет по туризъм, след 
това представен пред Об-
щинския съвет. Туристиче-
ският данък беше нисък. 40 
ст. е крайно недостатъчен, 
а сега 80 ст. е нищо на фона 
на реализираните нощувки. 
Той се използва основно за 
популяризиране на дестина-
цията, за облагородяване на 
населеното място. В големи-
те хотели с 4 и 5 звезди, в 
които нощувката, например, 
е 300 лева, едва ли ще е проблем 
за посетителя да плати 1,60 
лв. отгоре. Тенденциите са в 

тази посока. Хората, които 
пътуват, знаят, че цените 
в Созопол не са по-високи 
специално за България, а за 
Европа да не говорим“, обо-
снова се кметът Тихомир 
Янакиев. 

На заседанието на Общин-
ския съвет бе актуализиран 
и още един данък – „такса 
битови отпадъци“, но той 
касае само селата в община 
Созопол. Зам.-кметът на 
община Созопол Андрей Ни-
колов обясни мотивите за 
промяната на таксите за 
битови отпадъци с това, че 
събираните досега такси по 
ТБО в селата не покриват и 
1/3 от разходите, необходи-
ми за предлаганата услуга.

Продължава на стр. 2

Христо Иванов е спортист на 
годината на Община Созопол

Созопол получи приза „Европейски град 
на спорта“ в Европейския парламент

Общинският съвет прие нови размери на няколко вида данък

На специална церемония в 
сградата на Европейския 
парламент в Брюксел град 
Созопол беше удостоен с 
престижната титла „Евро-
пейски град на спорта“.

Европейските институции 
оцениха високо стратегиче-
ския подход на Община Созо-
пол за насърчаване на актив-
н и я  н а ч и н  н а  ж и в о т  и 
укрепването на спортната 
култура като неразделна 
част от благосъстоянието 
на местната общност.

Това високо признание е 
резултат от усилията на 
екипа на общината, ръководен 
от кмета Тихомир Янакиев, 
за развитието на спорта 

като социален фактор и 
усилията на екипа му да съх-
ранява и надгради спортната 
инфраструктура в общината.

Водещи делегацията бяха 
Стамат Стаматов – експерт 
спорт, етнически и демограф-
ски въпроси (СДЕВ) и замест-
ник-кметът Тодор Дамянов, 
които имаха честта да полу-
чат наградата от името на 
общината. 

В своята вдъхновяваща 
реч, която заслужено беше 
аплодирана от цялата зала, 
зам.-кметът Дамянов под-
черта значението на спорта 
като инструмент за социал-
но сближаване и мотивация 
за бъдещи поколения.
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Христо Иванов е спортист 
на годината на Община 
Созопол, беше обявено 

на традиционния Бал на 
спортистите в града. Той 
беше награден от кмета 
Тихомир Янакиев на специал-
ното тържество. 

Кметът поздрави всички 
спортисти, техните треньо-
ри, родителите, децата, 
които спортуват, както и 
хората, които популяризират 
община Созопол и нейните 
постижения по света. Той 
прие знамето „Европейски 
град на спорта“, което беше 
връчено на зам.-кмета Тодор 
Дамянов на церемония в Евро-
пейския парламент в Брюксел. 

Миналогодишният Спор-
тист на годината за Созопол, 
непобеденият боксьор Петър 
Драганов поздрави своите 
колеги от клубовете в Созо-
пол от Италия със специал-
но видео, в което им пожела 
още спортни успехи. 

Тихомир Янакиев награди 
най-успешните спортни 
клубове в общината и най-
изявените спортисти. 

Плакети, грамоти и па-
рични награди получиха 
спортните клубове от Об-
щина Созопол:

– Футболен клуб – Созопол
– Гребен клуб – Созопол
– Спортен клуб по борба 

„Ангел Гочев“
– Футболен клуб „Св. Ни-

кола“ – гр. Черноморец
– Спортен клуб по бойни 

изкуства „Буши-до“, гр. Чер-
номорец

– Спортен клуб „Киборг“, 
гр. Созопол

– Спортен клуб „Спартак“, 
гр. Созопол

– Спортен клуб „Олимп“, 
гр. Созопол

– Плувен клуб „Бриз“
– Футболен клуб „Аполония 

– Понтика“ Созопол
– Футболен клуб „ Аполония“ 

Созопол
– Боксов клуб „Посейдон“ 

– Созопол
– Ветроходен клуб „Аполо-

ния“ - Созопол
Най-добрите спортисти 

за 2024 г. на Община Созопол 
са: 

1. Радослав Петков - Гребен 
клуб – Созопол

Два златни и един сребърен 
медал

2. Иван Ставрев - Гребен 
клуб – Созопол
Един златен медал

3. Стефан Комитов – Вет-
роходен клуб – Созопол
Четири сребърни и два брон-
зови медала

4. Христо Стамов – Боксов 
клуб „Посейдон“ – гр. Созопол
Златен медал от национален 
турнир, гр. Костенец

5. Мария Константин 
Радева – Спортен клуб по 
бойни изкуства „Буши-до“, 
гр. Черноморец
Един сребърен медал

6. Мария Бакалова - Спортен 
клуб по бойни изкуства „Бу-
ши-до“, гр. Черноморец
Един сребърен медал

7. Здравко Златинов- Спор-
тен клуб по бойни изкуства 
„Буши-до“, гр. Черноморец
Един златен и два сребърни 
медала

8.Емре Мюмюн - Спортен 
клуб по борба „Ангел Гочев“
Два златни медала от дър-
жавно първенство

9. Митко Атанасов - Спор-
тен клуб по борба „Ангел 
Гочев“
Един сребърен и един бронзов 
медал от държавно първенство

10. Николай Димитров - 
Спортен клуб по борба „Ангел 
Гочев“
Един сребърен медал от дър-
жавно първенство

12. Детски отбор на ФК 
Созопол (най-малките)

13. Спортист на годината 
– Христо Иванов 

Христо Иванов е на 34 го-
дини от Созопол. От малък 
се занимава с различни видо-
ве спорт. Дълги години е част 
от клуба по академично 
гребане в Созопол, на който 
основна движеща сила е дядо 
му Андон Кюмюрджиев. От 
малък е запален и по футбо-
ла, като в момента играе за 
„Аполония“ (Созопол). 

От няколко години се за-
нимава и с бягане, участва в 
различни състезания - както 
на къси, така и на дълги раз-
стояния. Бяга шосейни и 
планински маратони. Пет 
поредни години успешно е 
завършил ултра крос три-
атлона „Лъвско сърце“, три 
пъти – „Витоша“ 100 км с 
колело, а два пъти - с бягане. 
Има успешни финали на ду-
атлони (колоездене и бягане). 
През 2023 г. е участвал на 
маратоните в Рим и Истанб-
ул, а голямото му предизви-
кателство е 100 км на „Тряв-
на ултра“. През 2024 година 
стартира сезона с маратона 
в Барселона на 10 март, три 
седмици по-късно участва на 
състезание по планинско 
бягане край Марково, община 
Пловдив, а на следващия ден 
на полумаратона в Стара 
Загора. Сезонът продължава 

с Търново ултра - 50 км, а след 
това с 6-часово бягане на 
стадиона в Русе (близо 150 
обиколки, 70 км). Следват 
състезанията – „Коджа кая“ 
(43 км), полумаратона във 
Варна, маратон „Каланджа“ 
(42 км), „Родо рок“, Момчилград 
(50 км), „Витоша“ 100 км, 
„Трявна ултра“ 154 км, „Тро-
ян рън“ 35 км. Най-голямата 
му гордост е успешният 
финал на „Персенк ултра“, 
където за 33 часа изминава 
164 км по пресечен терен в 
Родопите. Това е най-дълго-
то състезание в България. 
Следват: Ултра крос три-
атлон „Лъвско сърце“ (3 км 
плуване в открити води, 116 
км планинско колоездене и 21 
км бягане по пресечен терен); 
„Бургас рън“, „Пирин ултра“ 
38 км; К3 в Златоград 85 км; 
маратон „Букурещ“ (42 км); 
„Емине ултра“ (30 км), полу-
маратон в Бургас, маратон 
„Валенсия“ (42 км). Ще завър-
ши годината с полумаратона 
в Несебър на 21 декември. През 
годината има успешни изкач-
вания на различни планински 
върхове у нас, сред които и 
нощно изкачване на първене-
ца на Стара планина - връх 
Ботев.

За Христо Иванов е чест 
след всяко състезание и на 
всеки планински връх да раз-
вее знамето на община Созо-
пол.

Основно училище „Христо 
Ботев“ в с. Зидарово да се 
преобразува в обединено, реши 
Общинският съвет в Созопол. 
Предложението е на кмета на 
общината Тихомир Янакиев и 
е свързано с осигуряването на 
работа на младите хора в се-
лото в новостроящата се 
фармацевтична фабрика в 
Зидарово. Тя ще произвежда 
лекарства и продукти на 
билкова основа, като за целта 
ще бъдат създадени и билкови 
градини, в които ще се от-
глеждат над 60 вида билки и 
лечебни растения и овощни 
дървета. 

„Тази фабрика е жизнено-
важна за поминъка на селото. 
Тя ще открие 250 работни 
места. В преобразуваното 
училище ще се открият пара-

лелки по градинарство и 
горско стопанство, където 
ще се обучават кадри за нова-
та фабрика“, каза кметът 
Христо Бардуков. 

Йоана Кръстева, директор 
на ОУ „Христо Ботев“ в с. 
Зидарово уточни, че експерти 
от община Созопол са напра-
вили предварителни проучва-
ния и са установили, че мест-
ните хора имат желание и 
необходимост училището да 
бъде преобразувано и да обхва-
ща и първи гимназиален етап 
– до 10 клас. По този начин ще 
се обучат квалифицирани 
кадри, които ще продължат 
професионалната си реализа-
ция, оставайки да живеят в 
селото. 

Според кмета Бардуков 
това ще реши демографския 

проблем, ще позволи жители-
те на селото да се образоват 
повече и ще привлече и външ-
ни хора, които вече имат ин-
терес към имоти в Зидарово.

Общинският съвет в 
Созопол прие декларация 
против предложението 
на „Грийнпийс България“ 
за обявяването на Маслен 
нос за строго защитена 
морска територия – под-
държан резерват. 

Ето и текста на декла-
рацията: 

ДЕКЛАРАЦИЯ
от

Общински съвет – 
Созопол 

Против Предложение-
то на ГРИЙНПИЙС БЪЛ-
ГАРИЯ за обявяване на 
строго защитена морска 
територия – поддържан 
резерват „Маслен нос“

С настоящата декла-
рация Общински съвет 
Созопол изразява кате-
горично несъгласие с 
предложението на „Грий-
нпийс България“ за съз-
даване на  защитена 
морска територия – под-
държан резерват „Маслен 
нос“, който обхваща 
крайбрежието на общи-
ните Созопол, Приморско 
и Царево.

Съгласно българското 
законодателство и пред-
ложението в обхвата на 
резервата са забранени 
редица дейности, вклю-

чително забрана за рибо-
лов, дълбочинни и добив-
ни дейности, дейности 
по развъждане и добиване 
на аквакултури, туризъм 
и рекреационни дейности, 
корабоплаване, строи-
телство и др. Забраната 
на тези дейности ще се 
отрази изключително 
неблагоприятно на бъде-
щото развитие на общи-
на Созопол, тъй като 
считаме, че същите биха 
довели до негативно 
влияние върху икономи-
ката, туризма, риболова, 
строителството и всич-
ки други дейности, свър-
зани с поминъка и разви-
тието на целия регион. 
Предложената терито-
рия за обхват на резерва-
та от н. Агалина до 
Варвара обхваща значи-
телни морски територии 
покрай бреговата ивица 
на община Созопол, в 
които вече има развита 
туристическа и риболов-
на дейност.

Считаме, че приемане 
на предложението ще 
доведе до спад на тури-
стите и ще допринесе 
отрицателно върху раз-
витието на общината 
като туристическа дес-
тинация и привличане на 
по-голям брой туристи.

Недопустимо е проце-

дура от такова същест-
вено значение за региона 
да се провежда без актив-
ното участие и знание на 
местните общности. 
Липсват каквито и да са 
актуални наблюдения/
мониторинг, обосновки, 
оценки на въздействието 
както върху околната 
среда, така и върху соци-
ално-икономическата 
среда на засегнатите 
общини – Приморско, Ца-
рево и Созопол. 

Не е направен анализ 
какво ще е въздействие-
то върху поминъка, ико-
номиката и развитието 
на един цял регион. Като 
жители на морска общи-
на сме пряко заинтересо-
вани и предвид това из-
р а з я в а м е  с в о я т а 
подкрепа към община 
Созопол, Приморско и 
Царево, туристическият 
бранш, местните рибар-
ски сдружения, морски и 
яхтклубове.

С настоящата декла-
рация Общински съвет 
Созопол изразява своето 
несъгласие за създаване-
то на строго защитена 
морска територия – под-
държан резерват „Маслен 
нос“, обхващаща крайбре-
жието на общините 
Приморско, Созопол и 
Царево. 

Общинският съвет в Созопол прие 
декларация против обявяването на 

Маслен нос за резерват

Общинският съвет прие нови 
размери на няколко вида данък

Училището в Зидарово се преобразува, 
за да обучава кадри за бизнеса

Продължение от стр. 1

За тази година облогът е 
3 786 632 лв., но не са събрани 
близо 573  000 лв. Над 2000 
акта са изпратени до недо-
бросъвестни длъжници, водят 
се дела и други съдебни про-
цедури. 97,28% е изпълнение-
то на приходите, заяви 
кметът Янакиев и подчерта, 
че община Созопол е една от 
десетте български общини 
с най-висока събираемост на 
задълженията. 

Промяната в наредбата 

касае и туристическите 
обекти – места за настаня-
ване, които следва да имат 
минимум 2 бр. кофи по 240 
литра до 100 легла, тези с до 
200 легла – минимум 4 бр. кофи, 
до 300 легла – минимум 1 бобър 
с 1100 литра вместимост и 
над 300 легла – минимум 2 бр. 
съдове за отпадъци тип 
„бобър“. Годишната такса за 
кофа 240 л е 632 лв., а за кон-
тейнер/бобър годишната 
такса е 4900 лв.

Общинските съветници 
одобриха Община Созопол да 

кандидатства по проект 
„Красива България“. По Пла-
на за възстановяване и 
устойчивост Община Созопол 
е спечелила проект за сгра-
дата на общинска админи-
страция, който касае енер-
гийната ефективност, 
фасади, дограми, термопом-
пи, фотоволтаици и др. като 
общинска администрация е 
предвидила да се направи 
ремонт и на интериорната 
част в сградата. За целта е 
кандидатствала по програма 
„Красива България“.

Христо Бардуков, кмет на  
с. Зидарово            ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Седмо поредно издание от традиционната кампания за почистване 
на морския бряг на две локации по Южното Черноморие
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През декември 2024 
LessPlastic Bulgaria и сърф 
училище Akasha с инициа-
тивата си WIND2WIN за 
чисто Черно море, канят 
всички доброволци с от-
ношение към морето и 
околната среда на плаж 
Аркутино (26.12) и плаж 
Ахтопол (27.12) от 10:00 
часа.

Мотото на тазгодиш-
ната кампания е „Чист 
дом за обитателите в 
Черно море“.

Една от най-обичаните 
коледни кампании в Бъл-
гария, посветена на опаз-
ването на околната среда, 
„Чистата Коледа“, отно-
во ще обедини усилията 
на десетки малки и големи 
доброволци. Седмото из-
дание на „Чистата Коледа“ 
ще обхване две черномор-
ски общини – Созопол и 

Царево. Акциите по по-
чистване ще се проведат 
на плажовете Аркутино 
(26.12) и Ахтопол (27.12) от 
10:00 часа с много добро 
настроение, коледна му-
зика, и награди за участни-

ците. Организаторите 
призовават: след като сме 
направили подаръци на 
близките ни, да направим 
подарък и на природата.

До момента чрез кампа-
нията „Чистата Коледа“ 

са почистени над 3100 кг 
отпадъци, а миналогодиш-
ното издание беше с ре-
корден брой от 92 добро-
волци на плаж Аркутино. 
Очаква се кампанията 
тази година да постави 

нов рекорд. И тази година 
организаторите подканват 
всички присъстващи да се 
включат в коледния дрес-
код с коледни костюми, 
шапки или пуловери, за 
разпространяване на ко-
ледния дух. “Чистата 
Коледа” подпомага храно-
смилането от празнична-
та трапеза и е известна 
с доброто настроение, 
екологичното самосъзна-
ние, и ежегодно застава 
зад определена кауза.

Нашето море е живо и 
е хабитат на над 3700 вида 
морски организми, сред 
които 168 вида риби, 3 
вида бозайници, 175 вида 
гъби, 1444 вида растения 
и 1983 вида безгръбначни. 
През 2020 и 2021 година 
учени от Института по 
океанология във Варна 
изследват стомасите на 

31 делфина – афала и мут-
кур. В стомасите на 26 от 
тях (83,87%) са открити 
пластмасови фрагменти, 
a общото количество на 
погълнатите пластмасо-
ви частици от всички 
индивиди наброява 197 
фрагмента. Редица други 
проучвания показват по-
добно замърсяване в пясъ-
ка на брега и морското 
дъно, в миди, хамсия, сафрид, 
барбун, паламуд и лефер. 
Черно море е техен дом, а 
наша отговорност е да го 
опазим чист! 

През 2024 година мото-
то на кампанията е „Чист 
дом за обитателите в 
Черно море“. Организато-
рите са подготвили малки 
изненади за децата и ин-
формационни материали 
за някой от обитателите 
на нашето море.

„Чистата Коледа”

Община Созопол старти-
ра изпълнението на втори 
проект, разработен чрез 
успешно трансгранично съ-
трудничество и финансиран 
по Програма INTERREG NEXT 
Черноморски басейн 2021-2027, 
Приоритет 2 „Чист и зелен 
регион“, специфичната цел: 
RSO2.7 - Подобряване на за-
щитата и опазването на 
природата, биоразнообрази-
ето и зелената инфраструк-
тура, включително в град-
ските райони, и намаляване 
на всички форми на замърся-
ване.

П р о е к т ъ т  B S B 0 0 0 2 7 
(Go2Recycling) “Транснацио-
нално сътрудничество за 
устойчиво управление на 
отпадъците и практики за 
рециклиране в черноморския 
басейн“ Община Созопол из-
пълнява в партньорство със 
Съюза за твърди отпадъци 
Южен Одрин, Турция, Асоци-
ация „Галац Технопол“, Румъ-
ния, Съюз на учените на 
Имеретия „Спектри“, Грузия 
и Община Узункьопрю, Турция.

Основната цел на проект-
ното предложение е намаля-
ване на битовите отпадъци 
и свързаното с тях замърся-
ване в черноморския басейн 
чрез установяване на устой-
чиво трансгранично парт-
ньорство за обмен на опит и 
изпълнение на съвместни 
пилотни действия за нама-
ляване на отпадъците и 
тяхното депониране. Go2Recycling 
предлага нов подход за упра-
вление на градските отпа-
дъци чрез установяване на 
механизми за навигиране на 
отпадъците до центровете 

за събиране и стимулиране 
на поведението на граждани-
те за разделяне, повторна 
употреба и рециклиране. 

Go2Recycling е сътрудни-
чество между 5 институции 
и организации от 4 държави, 
които обединяват своите 
източници с цел да се справят 
с един от най-важните гло-
бални екологични проблеми 
– замърсяването, включител-
но замърсяването с пласт-
маси, което нараства драс-
т и ч н о  в  р е з у л т а т  н а 
недостатъчното обучение, 
знания и навици, липса на 
планиране и инфраструкту-
ра за ефективно управление 
на отпадъците. 

Партньорите си сътруд-
ничат за осигуряване на на-
маляване на всякакъв вид 
замърсяване, включително 
морски и речни отпадъци, 
чрез разработване на устой-
чиви практики за управление 
на отпадъците в Черномор-
ски басейн и отговаряне на 
най-честите предизвикател-
ства в тази област: 

– Недостатъчна инфра-
структура: местните общи-
ни, особено страните извън 
ЕС, нямат необходимата 
инфраструктура за управле-
ние на отпадъците, като 
например съоръжения за 
сортиране и компостиране 
на отпадъци и центрове за 
разделно събиране. 

– Липса на обществено 
участие: Ефективното упра-
вление на отпадъците изис-
ква участието на обществе-
н о с т т а ,  в к л ю ч и т е л н о 
домакинства, фирми и други 
организации. Много местни 

институции обаче се борят 
да ангажират общественост-
та и да насърчават разделя-
нето на отпадъците при 
източника, намаляването, 
рециклирането и повторната 
употреба (3R) на отпадъците 
от гражданите. Липсват 
всякакви методи или стиму-
ли за развитие на устойчиво 
поведение, които биха могли 
да обучат и стимулират 
местните хора да се отделят 
и да овладеят принципите на 
3R 

– Липса на възможности и 
ресурси за обмен на знания и 
добри практики между съ-
седните държави в Черно-
морски басейн и особено 
между страните от ЕС и 
страните извън ЕС: различ-
ните страни имат различни 
подходи към управлението 
на отпадъците и може да има 
ценни прозрения и техники, 
с които могат да се научат 
един от друг. Без възможнос-
ти за обмен и двата региона 
пропускат иновативни ре-
шения, които биха могли да 
подобрят управлението на 
отпадъците. 

Общата цел на проекта е: 
Създаване на устойчиво 
трансгранично партньорство 
за намаляване на депонира-
ните отпадъци и замърсява-
нето в BSB чрез насърчаване 
на разделянето, събирането, 
3R на битовите отпадъци, 
особено в населените места, 
разположени в близост до 
жизненоважни биологични 
зони като влажни зони, лагу-
ни и биосферни паркове чрез 
създаване на необходимата 
инфраструктура за устой-

чиво събиране на отпадъци, 
планиране и устойчиви ме-
тоди за обучение, които 
увеличават обществената 
информираност и знания за 
рециклирането и зеленото 
бъдеще. Проектът популя-
ризира моделите за управле-
ние на отпадъците, които 
могат да се възпроизвеждат 
в Черноморски регион и Ев-
ропа, за да се осигури преход 
към устойчиви практики за 
рециклиране, осигуряване на 
устойчиво управление на 
отпадъците и отклоняване 
на отпадъците от депата в 
Черноморски басейн. В също-
то време проектът поставя 
основата за устойчиво нама-
ляване на отпадъците, 
включително практики за 
намаляване на морските и 
речните отпадъци, събиране 
и рециклиране в целевите 
райони, включително в съ-
щото време градски райони 
и речни басейни, защитени 
зони и влажни зони. Проектът 
представя добро сътрудни-
чество и диалог между мест-
ните власти, синдикати, 
образователни институции, 
местни заинтересовани 
страни и заинтересовани 
групи в целевите райони, 
обединяващи усилията си за 
установяване на стабилни 
механизми за намаляване на 
замърсяването. Проектът 

ще доведе до повишаване на 
инфраструктурния, плановия 
и техническия капацитет на 
местните доставчици на 
услуги за събиране на отпа-
дъци и установяване на 
устойчив метод за обучение 
за реализиране на съвместни 
решения за промяна на пове-
дението, обществена осве-
доменост и обучение на 
местните целеви групи: до-
макинства и ученици. 

Очакваните резултати от 
изпълнението на съвместния 
трансграничен проект са:
  Инфраструктурни и 

технически резултати: 1/ 
Популяризиране на европей-
ските знания и опит, разви-
та инфраструктура и тех-
нически инструменти за 
ефективно събиране на от-
падъци в Черноморски регион. 
2/ Насърчаване на 3-R методи 
и промяна на поведението на 
местните хора при разделя-
не при източника. 3/ Изграж-
дане на един 3-R център за 
събиране на отпадъци в Кешан. 
4/ Създаване на център за 
обучение в Черноморец, кои-
то ще предоставят обучение 
и опит, демонстрации и 
знания за рециклирането и 
адаптиране на общността 
към промените в климата. 
 Институционални ре-

зултати: 1/ Увеличен капа-
цитет за планиране и споде-

лени добри практики за 
управление на отпадъците: 
1 разработен план за нулеви 
отпадъци и 1 регионална 
стратегия за 3-R практики. 
2/ Публичност: онлайн и 
физически обучения, учебни 
посещения, съвместни меж-
дународни кампании за по-
чистване и инициативи за 
деца и граждани. 

Подходът използван в 
проекта, се основава на ши-
роко сътрудничество за 
обмен на експертен опит, 
развитие на инфраструкту-
ра за събиране и разделяне, 
включване на местните 
общности и съвместно из-
граждане на капацитет.

Срокът за изпълнение на 
проекта е 26 месеца.

Бюджетът на община 
Созопол в този проект е 
824  442,45 лева (421  537,20 
Евро), разпределен както 
следва:

– БФП е 90% с максимален 
размер до 741  998,21 лева 
(379 383,48 Евро); 

– собствено съфинансира-
не в размер на 10% от стой-
ността, от които:

• 8% – национално съфинан-
сиране – 65 955,40 лева (33 722,98 
Евро)

• 2 % – собствени средства 
от бюджета на Община Со-
зопол – 16 488,85 лева (8430,74 
Евро).

Созопол стартира нов проект за опазване на природата

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС 

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че със 
заповед № РД-1297/03.12.2024 г. на командира на 
Командване за логистична поддръжка, са обявени 21 
(двадесет и една) вакантни длъжности за приемане на 
военна служба на лица, завършили гражданско висше 
училище, във военни формирования (в. ф.) от състава 
на Командване за логистична поддръжка, както следва:

За в. ф. 52480 – София, 21 (двадесет и една) вакант-
ни длъжности 

Срок за подаване на документи - до 17.01.2025 г.
Повече информация за  кандидатстването и подава-

нето на документите можете да получите  в сайта на ЦВО 
http://www.comd.bg/, както и  в сградата на Военно 
окръжие ІІ степен – Бургас и в офисите за военен отчет 
в общини: Бургас, Айтос, Камено, Карнобат, М. Търново, 
Несебър, Поморие, Приморско, Руен, Созопол, Средец, 
Сунгурларе и Царево.

ЦЕНТРАЛНО ВОЕННО ОКРЪЖИЕ
ВОЕННО ОКРЪЖИЕ ІІ СТЕПЕН - БУРГАС

Военно окръжие ІІ степен – Бургас съобщава, че на 
основание заповед № РД-498/03.12.2024 г. на коман-
дира на Националната гвардейска част са обявени 119 
(сто и осемнадесет) вакантни длъжности за войници за 
приемане на военна служба на лица, завършили граж-
дански средни или висши училища в страната и в чуж-

бина, в Националната гвардейска част – военно форми-
рование 54 800 - гр. София.
Краен срок за подаване на документи - 24.01.2025 г.

Повече информация за кандидатстването и подава-
нето на документите можете да получите  в сайтовете, 
http://www.navy.mod.bg, /http://www.comd.bg/, както и 
в стая № 14, в сградата на Военно окръжие ІІ степен – 
Бургас, и в офисите за военен отчет в общините на 
Бургаска област.
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Созопол се обедини, за да помогне 
на 12-годишната Елза Дадурян

Редактор 
ЕКАТЕРИНА КАПРОВА

Приложението „Созопол“ излиза през седмица в петък

Тел.: 0550 25775
e-mail: press@sozopol.bg

Една благотворителна 
кауза обедини всички 
жители на община Созо-

пол. В няколко различни ини-
циативи десетки местни 
организации, детски градини, 
училище и отделни граждани 
събраха до момента 6370 лева 
на благотворителни базари 
за лечението и транспланта-
цията на бъбрек на 12-годиш-
ната Елза Дадурян. Момичен-
цето е с тежка бъбречна 
недостатъчност и спешно се 
нуждае от бъбречна транс-
плантация в чужбина.  

Кметът Тихомир Янакиев 
първи лично дари средства в 
сметката на семейството, 
а след това участва и във 
всички благотворителни 
инициативи, заедно със зам.-
кметовете Тодор Дамянов и 
Андрей Николов, председате-
ля на Общинския съвет 
Станимир Андонов, общински 
съветници, общински служи-
тели и много граждани. 

В артработилничката „С 

ръцете си творим коледна 
магия“, организирана от 
Община Созопол и Местната 
комисия за борба с противо-
обществени прояви на мало-
летни и непълнолетни, деца, 
заедно със своите родители, 
направиха сурвачки от ес-
тествени материали – конци, 
прежда, пуканки, сушени 
плодове, гевречета и много 
въображение. Всяко дете си 
взе изработеното произве-
дение, за да го използва по 
предназначение на Коледа. 
Родителите дариха различни 
суми в специална кутия за 
лечението на Елза Дадурян.

При изключителен инте-
рес премина благотворител-
ният базар „В очакване на 
Коледа“ . Още преди откри-
ването много от предлага-
ните кулинарни изкушения 
и празнични сувенири вече 
бяха изкупени.

Кметът Тихомир Янакиев 
откри базара с благодарност 
към всички, които се включ-

ват в подкрепа на благород-
ната кауза. Той каза, че е 
щастлив от това, че цялото 
общество се е обединило и е 
отворило сърцата си, за да 
помогне на едно момиченце. 

Бащата на детето – жур-
налистът Кеворк Дадурян, 
лично благодари на всички, 
които помагат за лечението 
на неговата дъщеря. Той 
призова родителите да пра-
вят профилактични прегле-
ди на децата си и съобщи, че 
с остатъка от парите, след 
лечението на Елза, ще пома-
га и на други деца, както и ще 
организира информационна 
кампания.

На всеки щанд имаше кутии 
за дарения за различни орга-
низации, които ще отделят 
средства и за лечението на 
Елза Дадурян. За нея имаше и 
две специални кутии.

Със свои произведения 
участваха Неделното учили-
ще в Созопол, Сдружение 
„Бездомни лапички“, Насто-

ятелствата на детските 
градини „Снежанка“ и „Здра-
вец“, НЖС „Света Марена“, 
Гражданско сдружение „Ел-
пида“, ПК „Чайка“, СОСЗР и 
Клуб „Българка“, Тракийско 
дружество „Яни Попов“, гру-
па „Моряче“ от Атия, Сдру-
жение за българо-гръцко 
приятелство „Аполония“, 
както и много граждани.

Кметът на община Созопол 
Тихомир Янакиев и зам.-кметът 
Тодор Дамянов бяха гости на 
благотворителния базар на 
СУ „Св. св. Кирил и Методий“ 
в Созопол. Директорката 
Димитрина Щерионова съоб-
щи, че освен традиционната 
кауза на базарите в училище-
то – събиране на средства за 
паметник на патроните му, 
тази година една трета от 
събраните пари от благот-
ворителния базар ще бъдат 
дарени за Елза. 

Ако и вие желаете да се 
включите, можете да го на-
правите и по банков път. 

BG91IORT73781008904500 
Алис Вартерес Дадурян 

Инвестбанк

Револют: @alisk0mw0

Мили приятели,

Ето, че наближават ко-
ледни празници. Те са повод 
да си припомним някогашни-
те символи, които са имали 
в бита си предците ни – дя-
довци, баби, деца и внуци са 
сядали на софрата край ог-
нището и празникът започ-
вал да оживява. Бобът къкрел 
в гърненцето, цялата къща 
ухаела на благинки. 

Празникът, тази душевна 
потребност, съхранила ста-
родавната традиция, съпът-
ствала живота на българина 
с голям трепет и вълнение 
в очакване на Бъдни вечер и 
Рождество Христово. 

Традицията е начин на 
общуване и когато тази 
връзка се скъса, започва раз-

рушаване на ценностната ни 
система.

Ако дадеш на някого мъ-
ничко светлина и го накараш 
за малко да се усмихне, на теб 
също ти става леко и чувст-
ваш топлина в сърцето си. 

Наближава Коледа – какъв 
празник за душата! Рождест-
во Христово идва да освети 
хората и техния път. Това е 
време, когато всеки забравя 
лошото, мъката изчезва от 
сърцето, злото се скрива в 
своята дупка и дава път на 
добротата, която върви по 
целия свят и дарява щастие. 

Това е Коледа!
Нека всеки от нас потър-

си в себе си искрата и да си 
спомни, че въпреки многото 
трудности, доброто същест-
вува и ние го носим в себе си. 

Нека погледнем небето и 
кажем: „Благодаря!“, да пре-
гърнем близките си и да 
усетим колко ги обичаме, да 
си пожелаем здраве. Другото 
се постига. 

Коледа е любов, която 
остава в сърцето завинаги. 

Христос се роди за любов, 
доброта и разбирателство 
между хората. Нека светли-
ната на Витлеемската звез-
да да ви води по пътя на ус-
пеха и дава нов импулс на 
човечеството. 

Топлината на Бъдника да 
грее в сърцата ви през цяла-
та година!

Честито Бъдни вечер и 
Коледа, мили хора! Знайте, 
че добрината е най-големият 
подарък, не само на Коледа, а 
всеки Божи ден. Нека бъдем 
добри, състрадателни и 
добронамерени, тогава ще и 
зпитаме истинското щастие 
и тока от година на година 
да пребъде във вековете 
българския народ и българския 
дух!

Пожелавам на всички да 
бъдете озарени от светли-
ната на любовта и доброто, 
обичайте се и се радвайте на 
живота!

Желая ви топли коледни 
и новогодишни празници!

Сийка Рупова, Председател 
на ПК „Чайка“

Театрална формация 
„Антеа“ се включва в бла-
готворителната кауза, 
обединила всички на Ко-
ледния базар в града ни, в 
подкрепа на 12-годишната 
Елза Дадурян, на която 
предстои трансплантация 
на бъбрек в чужбина. 

Премиерата на спекта-
къла „НЛО - напълно луди 

откачалки“ е с вход свобо-
ден, подарък от Община 
Созопол за жителите и 
гостите на нашия град, но 
всеки, който се чувства 
съпричастен, може да 
остави своето дарение в 
кутията във фоайето на 
читалище „Отец Паис-
ий-1896 г.“ преди или след 
представлението.

Театрална формация 
„Антеа“ се включва в 
благотворителната 

кауза „Елза“

Вестник „Созопол“ 
стартира нова рубри-
ка за творчество на 
местни автори. Пър-
вата публикация е на 
стиховете на Илия 
Захариев. 
Своите произведения 
може да изпращате на  
e-mail: press@sozopol.bg

* * *
Природата те е родила,
защото е избрала теб
от многолюдния поток. 
А сега си нейният пророк.
Ако ѝ служиш вярно,
ще те награди.
Следвай нейните закони!
А ако сгрешиш,
язък за твоите милиони!
Ти ще ѝ потрябваш пак,
но ще умреш като глупак. 

Илия Захариев
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Можем да сме доволни от 
отминаващата 2024 година 

Димитър Николов, кмет на община Бургас

-н Николов, каква е равно-
сметката в края на тази 
година за Вас и общината? 

– На фона на това, което 
се случва в страната, мога 
да кажа, че въпреки всичко, 
2024-та бе успешна година 
за Бургас. Въпреки всички 
тези условности, труднос-
ти и проблеми с държавни 
институции, заради чести-
те смени на държавната 
администрация. Въпреки 
това, ние успяхме да стар-
тираме и да приключим 
много важни проекти и 
инициативи за Бургас, кои-
то ще имат отражение и в 
бъдещето. 

Затова мисля, че можем 
да бъдем доволни от от-
минаващата си вече 2024 
година. Реализирахме реди-
ца инфраструктурни обек-
ти – улици, нови детски и 
спортни площадки, ремон-
ти на училища, междубло-
кови пространства и др. 
Разбира се, има още много 
работа за вършене и не 
смятаме да се отпускаме, 
а продължаваме в същия 
дух и през новата 2025 го-
дина. 

Пожелавам си през нова-
та година отново да има 
благоденствие за Бургас, 
без природни аномалии и 
проблеми, които да притес-
няват бургазлии. Нека 2025-
а бъде още по-успешна за 
града и за всеки от нас – из-
пълнена със светли и пло-
дотворни дни. 

На всички мои съгражда-
ни пожелавам здраве, успе-
хи и много поводи за радост 
и усмивки! 

– Една година от новия 
мандат – по-бавно или по-
скоростно е темпото за 
нея? 

– С всеки следващ мандат 
и всяка следваща година 
задавам все по-бързо темпо 
на общинската администра-
ция, защото смятам, че 
Бургас няма време за губене 
и трябва да се изравни с 
най-добрите примери и 
нямам предвид само в стра-
ната, а в Европа. 

Г

Смятам, че сега е време-
то да покажем, че можем и 
заслужаваме да бъдем един 
наистина развит и уреден 
европейски град. А и знам, 
че бургазлии го заслужават! 
В Бургас винаги сме си по-
ставяли високи и изключи-
телно амбициозни цели, 
които изпълняваме после-
дователно. Това ни дава 
самочувствието на град, 
който се развива с бързи 
темпове. 

– Как се отразява поли-
тическата криза на мест-
ната власт? 

– Истината е, че тази 
политическа ситуация 
влияе и на нас, влияе и на 
Бургас. Много от обектите 
са държавна отговорност 
и разчитаме на подкрепата 
на държавата. 

Сложната политическа 
обстановка няма как да не 
се отразява на кондицията 
на общините, защото ние 
сме изцяло свързани с цен-
тралната власт. В момен-
та имаме много идеи, много 
проекти, които стоят 
замразени заради създалата 
се ситуация. 

Въпреки това, ние про-
дължаваме да работим. Не 
можем да си позволим да се 
отпускаме и само да чакаме, 
бургазлии няма да ни прос-
тят за изгубеното ценно 
време. Затова колкото и да 
е трудно, продължаваме да 
работим и да не забавяме 
темпо. 

– Кои са приоритетите 
за 2025? 

– Мога да кажа катего-
рично, че най-големият ни 
приоритет си остава из-
граждането на детската 
болница „Света Анастасия“.  
До края на януари приключ-
ваме с последната, девета 
плоча на болницата и се 
надявам до края на 2025 
година болницата да бъде 
изцяло завършена. Вече 
имаме избран изпълнител 
и за доставка на медицин-
ската апаратура и ви уве-
рявам, че тя е последно 
поколение и няма да има 
аналог в България. Тук е 
моментът да отбележа, че 
имах разговори с всички 
новоизбрани депутати от 
Бургаски регион. Всички 
заявиха категоричната си 
подкрепа, че когато се раз-
глежда бюджета за 2025 
година техните парламен-
тарни групи със сигурност 
ще настояват за финанси-
ране на детската болница 
и от държавата, освен от 
общината. Това е тема, 
която само може да ни обе-
динява. Аз съм убеден, че 
изграждането на бургаска-
та ще стимулира и други 
градове, а може и да ускори 
националната, защото 
екипът, който проектира 
нашата болница, в момента 
помага и за проекта на на-
ционалната. 

Проектът с обхода на 
ж.к. „Меден рудник“ е след-

ващият ни голям приоритет 
през новата година. Той има 
за цел не само да отпуши 
трафика от квартала към 
града и обратно, знаете за 
огромните задръствания 
и тапи, особено през летния 
сезон, но и да осигури един 
транзит за пътуващите 
към Южното Черноморие 
и връзките ни с Лесово, 
Капитан Андреево, Маказа, 
Хасково. Има избран изпъл-
нител. В момента нашите 
експерти преглеждат по-
следните предложения по 
отношение на техническия 
проект. Проектът е от 
национално значение, про-
дължавам да настоявам за 
държавна подкрепа. 

Предстои изграждането 
на скейтпарк в ж.к. „Меден 
рудник“, вече започна и 
строителството на нова-
та спортна зала за бойни 
спортове в „Меден рудник“, 
която ще е до новия парк. 
Готови сме с идейния проект 
за бъдещия студентски 
кампус, за полигон с картинг 
писта, работим по няколко 
проекта за етажни паркин-
ги, въпреки съпротивата, 
която срещаме. Ще строим 
ново рибарско пристанище, 
водим разговори и за раз-
криването на още филиали 
на университети в Бургас. 
На финал сме с преговорите 
за трима големи нови ин-
веститори, но ще обявя кои 
са те след като подпишем 
официалните договори. 

В квартал „Крайморие“ 
скоро ще започнем строи-
телството на ново учили-
ще. Готови сме, проектът 
ни е с разрешение за стро-
еж. Отново в кв. „Крайморие“ 
се изгражда и велоалея, а в 
най-високата ѝ част ще 
има наблюдателна площад-
ка със зона за отдих. От 
там се вижда цялата защи-
тена зона и мястото със 
сигурност ще се превърне 
в любимо за бургазлии и 
гостите на града.

Имаме и други големи и 
важни за Бургас и региона 
проекти, по които работим, 
разбира се, но засега е рано 
да ги оповестим. Темпото 
е високо, а амбициите ми за 
Бургас още по-големи.  

– С кой реализиран про-
ект през тази година се 
гордеете най-много? 

– Тази година дадохме 
старт на същинското 
строителство на детска-
та болница „Света Анаста-
сия“. Както вече казах, тя 
е ключов за нас проект, а 
очакванията ни са в края 
на септември 2025 година 
да приключи строител-
ството. До края на 2025 
година да е монтирано и 
оборудването и през 2026 
година детската болница 
да отвори врати и да зара-
боти. 

Другият проект за тази 
година е изработването на 
градоустройствена основа 
за развитие на новите жи-
лищни територии на Бургас. 
Новият квартал „Мадика“ 
е един от бързо развиващи-
те се градски райони на 
Бургас. Интересът към 
имотите там е голям, 
строят се и жилищни, и 
бизнес сгради. С този проект 
ще се обособи новото кръ-
гово кръстовище на 5-и 
километър, което ще ста-
не реално новият ринг, 
новият вход на града. 

По този начин ще се 
разтовари кръговото 
кръстовище на сегашния 
вход и ще се премахнат 
тези задръствания, които 
се образуват. Ние в някак-
ва степен ги облекчихме с 
изграждането на Северния 
обход, но докато не про-
дължим Северния обход в 
южна посока към кв. „Ло-
зово“, все още ще имаме 
проблем. 

Тази година продължава 
голямата реконструкция 
на ул. „Одрин“ и превръща-
нето ѝ в четирилентово 
трасе. След като миналата 
година бяха направени два 
етапа, сега се работи по 
последния етап до кръго-
вото кръстовище „Трапе-
зица“. Този ремонт е малко 
по-сложен, защото имаме 
точка на пресичане с бъде-
щата градска железница – жп 
линията, която ще свърз-

ва града с летището. Сега 
там се налага да потопим 
улица „Одрин“ с два метра 
и изграждаме подпорни 
стени и пилоти за нулевия 
цикъл на бъдещия надлез, 
по който ще минава желез-
ницата. 

Най-накрая дочакахме 
ВиК да приключи ремонта 
на подземните съоръжения 
– канализация, промишлен 
водопровод и водопровод 
на ул. „Индустриална“. 
Финализирахме цялостна-
та реконструкция и улица-
та вече се ползва като ал-
тернативно трасе, когато 
има задръствания в посока 
„Меден рудник“. Докато 
траеше ремонтът, близо 
година и половина, имаше 
доста затруднения, но 
бургазлии ги изтърпяха. 

Изключително интен-
зивно се строи и в най-го-
лемия комплекс на Бургас 
– „Меден рудник“. Изгради-
хме и последния участък 
от улицата зад терминала, 
която излиза до басейна. 
Това е изцяло породено от 
интензивното строител-
ство в „Меден рудник“, а 
улицата развързва обслуж-
ването на нови територии, 
които са застроени с нови 
жилища в квартала. 

Ремонтирахме изцяло 
пътя, който е от входа на 
„Долно Езерово“ към „Лу-
койл“, включително и към 
двата портала. Там минават 
много тежки автомобили 
и имаше предпоставки за 
катастрофи. 

Пътят от 1-6 Бургас – 
Айтос към Българово също 
е готов. Това е една отсеч-
ка, по която се налагаше 
всяка година да се извърш-
ват частични ремонти, но 
през 2024 извършихме ця-
лостна реконструкция с 
отводнителни съоръжения 
и банкети. Ремонтът об-
хвана и главния път на 
Българово, включително и 
този, който излиза до ав-
томагистрала Тракия. 

Вече 10 години работим 
последователно и ремон-
тираме улиците в централ-
ната градска част на Бургас. 
В момента работим по три 
улици, в началото на след-
ващата година започва 
ремонтът на нови три. 

Ремонтираме паркове, 
разширяваме училища и 
детски градини. 

Най-после се отпуши 
довършването на канали-
зацията на кв. „Рудник“ и 
се работи усилено. Борим 
се за получаване на финан-
сиране, за да довършим и 
канализацията на Българо-
во. 

Но каквото е направено 
– направено. Най-важното 
е да не спираме да си поста-
вяме големи цели и да гле-
даме напред.  

ДИМИТЪР
НИКОЛОВ
ФОТО: 
DNIKOLOV.EU

„
Нека 2025-а  
бъде още  
по-успешна  
за града и за  
всеки от нас –  
изпълнена  
със светли и  
плодотворни 
дни

СИЛВИЯ ШАТЪРОВА

ИНТЕРВЮ
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Желанието ѝ да се обу-
чава в престижната френ-
ска школа за кулинария 
„Льо Кордон Бльо” назрява 
неотдавна по време на 
участие в реалити формат. 
И voilà! – Михаела Кокино-
ва-Михайлова стяга куфа-
рите и се озовава от се-
мейния ресторантьорски 
бизнес в Поморие в прочу-
тата френска кулинарна 
академия в Париж. 

Предисторията. „По 
време на участието ми в 
кулинарно шоу, ни бяха 

дали учебниците на „Льо 
Кордон Бльо”, от които 
да четем нови методи и 
техники – стана ми инте-
ресно. Френският начин 
на приготвяне е с много 
голяма разлика от това, 
което виждаме в България. 
Давам пример с риба – ме-
тодът на филетиране е 
различен от това, което 
правим тук. Когато изля-
зох от реалити формата, 
започнах да разучвам учеб-
ника. Малко след това 
реших да кандидатствам 
в „Льо Кордон Бльо“, обръ-
ща внимание 29-годишна-

та преуспяваща млада 
жена. 

Във френската столица 
записва обща кулинария – 
интензивен курс на обуче-
ние. Причината – сезонът 
чука на вратата: „тряб-
ваше да се върна, за да 
работя в моя ресторант“. 
Шест месеца взема за три 
– амбиция, която ще ѝ се 
отплати във времето 
напред. От понеделник до 
събота Михаела учи/рабо-
ти по 12 часа – от 7 ч. су-
тринта. „Със самото за-
почване на академията 
влизаш в различна среда в 
искряща бяла обстановка 
– абсолютно професионал-
на. Шефовете са с тради-
ционните огромни бели 
шапки. Станах част от 
нещо, което съм го виж-
дала единствено във фи-
лмите. Обръщам се надяс-
но – Айфеловата кула, 
откроявам ясно силуета 
ѝ в учебната кухня. Кули-
нарното училище се нами-
ра на централно място, 
под него са бреговете на 
река Сена“, става ясно от 
разказа ѝ. 

Най-общо обучението 
във френската кулинарна 
школа е разделено на ня-
колко модула по 3 месеца. 
Всеки ученик може да из-
бере дали да стане май-
стор-готвач, майстор-
сладкар, кулинарен мениджър 
или да изкара любителски 
курс дали да прекъсне след 
третия месец, или да про-
дължи до края.

По думите на очарова-
телната Михаела разби-
раме, че всички са една 
голяма общност – „има 
приятелство и уважение. 
Работните езици бяха 
френски и английски. Връ-
щам се в началото на 
обучението. С влизането 
в училище първо ми взеха 
размер за униформа. Съ-
браха ни в зала, запознахме 
се и същевременно наблю-
давахме какво се готви в 
момента на видеостени, 
предаващи в реално време 
какво се случва в аудито-

риите – кухни. По време на 
моето обучение нямаше 
други българи, нямаше 
хора от Източна Европа. 
Бях предимно сред азиатци 
и араби – преобладаващия 
контингент“

Началото ѝ се вижда 
твърде лесно – как да дър-
жиш нож, различни видо-
ве рязане – толкова, че се 
пораждат вътрешни 
съмнения дали е попадна-
ла на правилното място. 
Два-три дни по-късно 
картината се променя и 
същинската част се 
оказва нелека. „Ако 
трябва да сложиш 
дъската за ряза-
не на плота – то 
тя трябва да е 
по самия му 
ръб. В един 
момент ми 
се случи, че 
моята беше 
със санти-
метър на-
вътре от 
указания 
стандарт. 
Шефът дойде, 
извади ролет-
ката, премери 
разстоянието 
между дъската 
и началото на 
плота и заяви, че 
следващия път ще 
ми пише нула, ако тя 
не е на точното раз-
стояние. Изключител-
на прецизност! Начинът 
на подредба на ножовете 
на работното ти място 
– нож за риба, нож за месо 
– трябва да са подредени 
по размер“, сподели пред 
„Черноморски фар“ хирур-
гическата прецизност на 
работа вече дипломира-
ният шеф. 

По думите ѝ стана ясно, 
че кухните са отворени, 
свързват се една с друга. 
Съседна на тази, в която 
работи тя, е била на слад-
карите – „поддържахме 
доста добри отношения. 
Готвейки си разменяхме 
храна – едни носят торта, 
други кроасани – ти пък 

им даваш това, което 
си направил за деня“. 

Школата не при-
лича на никое друго 
училище – факт. 
Разучават се до 
съвършенство 
класически френ-
с к и  р е ц е п т и . 
Много от умения-
та идват и от 
гледане. Задаване-
то на въпроси не 

е табу в „класната стая“, 
но кухнята е място за 
действие, така че ученето 
чрез гледане се цени, а и 
може да спести доста 
грешки. От разказа на нашия 
събеседник става ясно, че 
да посещаваш кулинарна 
школа в Париж е като да 
отидеш на много задълбо-
чена кулинарна туристи-
ческа обиколка из Франция. 
Работи се с местни френски 
продукти, като чернокра-
ки със защитен произход, 
известни като пиле от 
Брес, както и с черни трю-
фели, гъши дроб, стриди и 

прочие. „Имахме ден, в 
който да работим със за-
ешко месо. Приготвят се 
3-4 ястия само със заек по 
различни френски методи, 
като започнеш от самото 
начало – обезкостяване, 
транжиране. Да, той не е 
жив, но все още можеш да 
видиш симпатичните му 
малки зъбки и очи“, обясни 
младата жена. От думите 
на шеф Кокинова-Михай-
лова стигаме до извода, че 
готвачът трябва да може 
да реже като хирург и да 
аранжира храната като 
художник.
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Шеф Кокинова-Михайлова за дипломирането си в „Льо Кордон Бльо”: 
Гордост и достойнство. Благодарение на семейството ѝ българският флаг е поставен 

в преддверието на френската кулинарна школа

По време на лекции в престижното кулинарно училище
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Шеф Кокинова-Михайлова реже като хирург и аранжира храна-
та като художник       ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

„По време на обучението ми нямаше други българи. Бях предимно сред азиатци и араби – преобладаващият контингент“, сподели 
Михаела                   ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Сбъдването на една мечта – дипломата е в ръцете ѝ
ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ



Когато се връща от 
Париж, силно желае да 
привнесе опита си по от-
ношение на качеството 
на продуктите. Оказа се, 
че в България няма дори 
качествено масло. Всъщ-
ност се работи с много 
заместители. 

Силно впечатлена е от 
методите за приготвяне 
на сосове, защото фран-
цузите са уникални в 
това. „За пример пригот-
вянето на Демиглас– един 
такъв сос става за не по-
малко от 6-7 часа. Редуци-
раш, добавяш – уникален 
метод, след това каквото 
и да консумираш с него, се 
превръща в божествен 
вкус. За да ни научат на 
картофено пюре – дойде 
шеф, който работи в рес-
торантите на Пол Бокюз 
– един от най-великите 
готвачи на Франция. Из-
вестен е с картофеното 
си пюре. Пет години е 
работил в кухня като шеф 
на пюрето. Обучаваха ни 
часове, докато всеки от 
нас не направи най-пер-
фектната консистенция. 
Хващат ти ръката, показ-
ват как и какво да правиш 
– докато не получиш пре-
възходен резултат“, спо-
деля акценти от отмина-
лото обучение шефката 
на „Омара“ – първото 
гастрономическо ателие 
в Поморие. За сомелиерите, 
които среща в кратка 
лекция, казва, че са „осо-
бена порода. Започват да 
пият вино, облечени в 
костюми, от 7 ч. сутрин-
та до вечерта“.

„Таксата за обучението 
ми в кулинарната академия 
е около 60 хил. евро. Оправ-
дани са откъм знания и 
умения, гостуващи готва-
чи – които са абсолютен 
клас в областта си, из-
вестни и популярни с 
виртуозните си умения 
във Франция. Всеки идва 
със своята насока“, кате-
горична е шеф Михайлова.

За церемонията по ди-
пломирането разказва, че 
е била много тържестве-
на и вълнуваща. Случва се 
в края на 2023 г. в дворец в 
центъра на Париж. Гот-
вачът на Елисейския дво-
рец лично връчва дипло-
мите на завършилите. 
Аудиторията, в която се 
провежда церемонията, е 
феерия от злато, блясък, 
и разкош. „Получаваш 
диплома и шапка. Офици-
ално става твоя като 
шеф-готвач“, гордо спо-
деля притежателката им 
– сбъднала мечтата си – да 
се дипломира във френс-
ката кулинарна академия.

Непосредствено след 
това идват най-извест-
ните мениджъри от бран-
ша и започват да правят 
оферти на „прясно“ дип-
ломираните шеф-готвачи. 
„Получих предложение да 
работя в хотел „Plaza Athénée 
– 5 звезди. Разбира се, ста-
жант“, споделя Михаела, 
която по това време е в 

четвъртия месец на бре-
менността си и няма как 
да приеме подобна оферта. 
Бърза консултация с Гугъл 
сочи, че Plaza Athénée - лук-
созен палат, разположен 
на престижната улица 
Avenue Montaigne в Париж. 
Булевард „Шан-з-Елизе“ е 
на 5 мин. пеша, метростан-
ция Alma Marceau на 300 м, 
Айфеловата кула е само на 
10 мин. пеша от топлока-
цията.

„Искам да споделя ин-
тересен факт. В преддве-
рието на академията са 
изложени знамена на дър-
жави, от чиято национал-
ност са се дипломирали 
шеф-готвачи. Българско-
то липсва. При моето 
дипломиране баща ми 
пристигна в Париж с на-
ционалния ни флаг, за да 
си направим снимки по 
време на церемонията. 
Един от шефовете помо-
ли да им го предоставим, 
за да го изложат в пред-
дверието на академията“, 
акцентира заслугата на 
поморийския си татко 
Кокинова. 

Бъдещата претендент-
ка за звезда „Мишлен“ 
дава заявка, че ще пази 
вечно свеж спомена за 
приятелства от цял свят. 
Близо до сърцето ѝ е Нинк 
от Хонконг, която я даря-
ва с мартеница, собстве-
норъчно изработена от 
нея: „Беше края на февру-
ари. Казах ѝ, че на 1 март 
в България имаме ритуален 
празник за здраве – даваме 
бяло-червено конче за 
здраве на близки и прия-
тели. Разказах ѝ за нашия 
обичай. На 1-ви март вли-
зам в академията, обличам 
си куртката, Нинк идва и 
ми казва: „Виж какво на-
правих!“. Показва марте-
ничка. Гледала в Интернет 
и я подготвила за мен 
специално – в знак на ува-
жение. Усетих приятелство, 

споделеност. Изпълни ме 
с приятни емоции“.

Не крие, че има доста 
тежки моменти в школа-
та. През цялото време я 
крепи мисълта за семей-
ството и дипломирането. 
В Париж до нея е съпругът 
ѝ – следва я плътно през 
цялото време. „Обучение-
то си приемам като една 
голяма инвестиция. Имам 
планове, искам да продъл-
жа напред да се развивам, 
но в момента съм с малко 
бебе, което трябва да 
поотрасне, за да продължа 
да се развивам в кариерата 
си. В Поморие мога да раз-
вия бизнеса си, но до опре-
делено ниво. Градът ни е 
малък, разчитаме на летен 
туризъм – има предел, 
лимитира ме“ – обръща 
внимание Кокинова.

Според мнението ѝ в 
България хората не са 
свикнали на дисциплина – 
„Говоря за кухненския 
персонал, навън е една идея 
по-добре. Не са свикнали 
да имат респект към човек, 
който е по-квалифициран 
от тях, да го слушат, да 
поемат като съвети. За-
щото това, което искаш 
да им кажеш, те няма 
откъде да го видят и на-
учат. Хората са по-огра-
ничени и е трудно. Три 
месеца сезон – тежко е. 
Имаме три заведения с 
много персонал. Близо 70 
човека. Работим с чужденци 
– за съжаление – защото 
българина го няма, изчезна. 
Работим с турци и ка-
захстанци. Плаща се за 
всеки един работник на 
фирма“.

Михаела Михайлова в 
момента е в майчинство. 
Липсва ѝ готвенето, как-
то и да експериментира 
нови рецепти. Моментите 
минават много бързо и 
знае, че някои се случват 
веднъж в живота и тряб-
ва да им се отдадеш докрай.
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Петзвездна приказка в сърцето на Париж!

– Как се представяте пред хората
– Изключително лъчезарен човек, отворен към 
хората.
– Искате ли да ни споделите годините си?
– Да, 28. След месец ставам на 29 години.
– Важно ли е за вас първото впечатление?
– За мен не е.
– Вярвате ли в любовта от пръв поглед?
– Не бих казала.
– Допускате ли лесно хора до себе си?
– Да. 
– Какво може да ви извади от равновесие?
– Предателство и лъжа.
– Компромисът, който не бихте си позволи-
ли?
– Изневяра и предателство от приятел.
– Какво може да ви разплаче?
– Интересен въпрос. Особено след бремен-
ността съм много чувствителна
– На какво най-често се смеете?
– Не мога да се сетя в момента.
– Любим певец?
– Певица – Бионсе. Аз съм ѝ най-големият 
фен. Обикалям света заради нея. Послед-
ният концерт, на който бях, беше в 
Кьолн преди две години. Преди това в 
Амстердам, Белград, Гърция. Следвам я 
навсякъде.
– Любимо предаване?
– Не е реалити. Не си тръгнах с много 
добри чувства от онова, в което аз 
участвах. Като цяло голяма част от 
предаването е унижение към участници-
те, за да има зрелище. И в крайна сметка 
в основата на цялото стои един огромен 
телевизионен рейтинг. 
(Докато разговаряме. Пристига съпру-
гът на Михаела – Калоян. Бута гордо 
бебешка количка с четримесечната им 
наследничка. Шегува се дружелюбно и 
отбелязва, че в количката е дипломата. 

„Аз съм неформалният мениджър. Ако 
има нещо, насреща съм“, продължава в 
същият тон младият мъж. След кратко 
време се отдалечава, за да продължим 
спокойно разговора си.) 
– За какво изхарчи първите си спечелени 
пари?
– За екскурзия до Париж преди 14 - 15 
години. Заведох майка ми и баща ми в 
столицата на Франция. В името на тази 
цел работих цяло лято. И отидохме на 
семейна почивка в Париж. 
– Какво научихте от родителите си?
– Научих се как да обичам много силно. 
Разбрах, че семейството е най-голямата 
ценност. Трудолюбие не бива да забра-
вям, защото работя от 12-годишна по 
ресторантите. 
– Как възпитавате или бихте искали да 
възпитате детето си?
– Искам да я възпитам да бъде честен 
човек, да се радва на всяко едно нещо от 
живота и да е много отворена към 
света.
– Каква искахте да станете като малка?
– Адвокат. Учих го, но преминах към 
кулинарията, защото разбрах, че не е за 
мен. 
– Мото или девиз?
– Никога да не изневерявам на себе си и на 
принципите си.
– Любимо ястие?
– Телешко „Бургиньон“. Приготвя се с 
червено вино, телешко месо, телешки 
бульон, зеленчуци. Всичко това за 10 часа. 
Ако го опитате, и на вас ще ви стане 
любимо. Приготвя се чрез бавно дълго 
готвене. Цената му е около 21 евро.  
– Коя е мечтата, която преследвате?
– Да стана шеф на реномиран ресто-
рант.

Няколко бързи въпроса и още по-бързи отговори 
от шеф Кокинова-Михайлова

По време на  церемонията по дипломирането        ФОТО: ЛИЧЕН АРХИВ

Първата стъпка е да 
запечем брашно – доба-
вяме го в малка касерола 
и бъркаме непрестанно, 
докато добие кафяв цвят. 
Нарязваме месото на 
кубчета и го запържваме 
до златисто, когато е 
готово го оставяме на-
страни. В същия съд 
добавяме зехтин, доба-
вяме печурките, наряза-
ни на четвъртини, до-
бавяме и перлените 
лукчета. Готвим до 
златисто. Когато са 
готови, оставяме 
настрани. В  съ-
щия съд доба-
вяме бекона, 
н а р я з а н  н а 
лардон,  за-
пържваме го и 
оставяме и него 
настрани. Връщаме 

телешкото в същия съд 
и добавяме доматената 
паста, добавяме и вино 
Мадейра и оставяме да 
се редуцира. Добавяме 
запеченото брашно, 
трябва леко да поври и 
след това добавяме 
сготвените гъби, бекон 
и перлени лукчета. До-
бавяме бутилката чер-
вено вино (сорта, който 

сме избрали), добавяме 
букет гарни, пресните 
моркови и чесън. 

Оставяме да заври и 
отпенваме. 

След това сме готови 
да покрием ястието с 
капак, поставяме го във 
фурната и готвим 3 
часа на слаб огън, докато 
месото лесно се разпада 
с вилица.

Bon appetite!

Телешки бургиньон

 2 с.л зехтин 
 500 г телешко 
 10 бр. култивирана 
печурка 
 8 бр. перлени лукчета 

 250 г сурово пушен 
бекон 
 1 с.л. доматена паста 
 20 г брашно 
 120 мл вино Мадейра

 1 бутилка червено 
вино Каберне Совиньон 
или Кот дьо Рон 
 1 бр. букет гарни 
 5 бр. пресни моркови 
 Сол и пипер на вкус 

ПРОДУКТИ  И ПРИГОТОВЛЕНИЕ



Станко Киров: Живото човешко съкровище 
на кошничарството 

МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Той бе вписан от Минис-
терството на културата 
в регионалната листа на 
„Живи човешки съкровища 
2024“. Зад номинацията му 
застанаха експертна ко-
мисия с участието на спе-
циалисти от БАН, Регио-
налния исторически музей, 
Областния читалищен 
съвет и Областна админи-
страция.

На тържествената це-
ремония, където е бил и 
официално награден за 
приноса си в съхраняването 
и развиването на кошни-
чарството, той е споделил 
щастието си от това, че е 
успял да фокусира внима-
нието на хората към един 
от най-древните занаяти 
и към едно китно градче в 
Югоизточна България – 
Българово. 

„Уверен съм, че кошни-
чарството рано или късно 
ще бъде вписано освен в 
регионалната, и в национал-
ната представителна 
листа на елементи на не-
материално културно на-
следство“. С тези думи е 
завършил благодарствено-
то си слово.

А кой всъщност е героят 
на настоящия очерк?

И сам воинът е воин 

Станко Киров, или дру-
гояче казано – единстве-
ният горд представител 
на кошничарството в 
област Бургас и един от 

малкото в страната. Каз-
ваме „горд“ не с цел угод-
ничество, а защото сами-
ят Станко се определя за 
такъв. А го определяме 
като „един от малкото в 
страната“, тъй като по 
негови думи кошничарите 
в България могат да се 
преброят на пръстите на 
едната ръка. „Има по един 
в Стара Загора, Самоков, 
Шумен и скоро установих, 
че има и кошничар от Бер-
ковица, който тепърва 
прохожда в занаята“.

Станко е усвоил кошни-
чарството през далечната 
1994 година. С усмивка си 
спомня за този период от 
живота си, защото той е 
белязан и от друго явление, 

наречено „казарма“. Инте-
ресен факт е, че ако кош-
ничарството съществува 
в нашето съвремие като 
„изчезващо“, то казармата 
отдавна е прекрачила пра-
га на вратата и е напусна-
ла своеобразния си българ-
ски дом. 

Станко може и да е поз-
волил на казармата да си 
отиде от неговото битие, 
но на кошничарството – 
никога. За това свидетелст-
ват както работилницата 
му в родното Българово, 
така и тази в Етнографски 
комплекс „Генгер“ – Айтос, 
където акцент са демон-
страциите. 

На учителя – с любов

„Когато се уволних от 
казармата, няколко месе-
ца се шляех и най-накрая 
реших да отида при Йордан 
Йорданов, когото редица 
познават като дългогоди-
шен кмет на Българово, и 
да се захвана с кошничар-
ството. Тогава дори не 
знаех какво означава дума-
та „занаятчия“. Никога не 
съм предполагал, че целият 
ми живот ще премине в 
практикуване на кошни-
чарство“, спомни си Стан-
ко. 

Но как да обясниш на 
родителите си, че не искаш 
да се развиваш по специал-
ността си – „маркетинг и 
мениджмънт“, а желаеш 
да си кошничар? „Когато 
обявих пред семейството 
си, че ще се занимавам с 
кошничарство, те едва ли 
не ме обявиха за луд и ис-
каха да ми връчат жълта 
книжка“, разказва Станко. 
Но към днешна дата е убе-
ден, че не е сбъркал. „Това, 
което върша, ми носи 
страхотно удоволствие. 
Дори да се случи да съм се 
ядосал по някакъв повод, 
всичко ми минава, щом 
вляза в работилницата“. 

Вярна е максимата, че 
първият учител остава 
завинаги в сърцата и па-
метта. Пред репортер на 
„Черноморски фар“ Стан-
ко каза кои са онези тън-
кости в занаята, на които 
го е научил Йордан Йорда-
нов. „При него научих как 
да правя мебели – столове, 
маси, канапета... Но за 
изработването на по-мал-
ките изделия като кош-
ници, панерчета и дама-
джани се самообучих“.  

След 5 години съвмест-
на работа с неговия мастър, 
Станко поема самостоя-
телно по пътя към усъ-
вършенстване в занаята. 
И така 25 години. Но не 
бива да сме чак толкова 
черногледи. Към днешна 
дата Станко не е съвсем 
сам... или поне се опитва 
да не бъде. 

Продължителите на 
мисията

По думите на Станко, 
стандартните места, 
където хората проявяват 
интерес към кошничар-
ството, са занаятчийски-
те фестивали. „Там обик-
новено правя демонстрации 
и работилници с желаещи“. 
За него е важно не да се 
възвеличава и да демон-
стрира пред другите не-
подражаемите си умения, 
а да провокира към зани-
мание със занаята. 

От съществено значе-
ние за майстора е и рабо-
тата със студенти. „От 
2 години насам работя със 
студенти от Национал-
ната художествена ака-
демия. Те са от катедра 
„Текстил – изкуство и 
дизайн“. Първата година 
само ги запознавах със 
същността на кошничар-
ството. А вече втората 
година самите те подгот-
вяха проекти“, сподели 
занаятчията. 

Опитът изгражда 
уменията 

Освен кошници, Станко 
създава и плетени мебели 
от ракита, полилеи, както 
и най-голямата му страст 
напоследък – декоративни 
пана. „В началото всичко ми 
се струваше трудно, но 
сега няма предмет, който 
да не мога да направя. Човек 
с опита придобива и умени-
ята“, категоричен е май-
сторът. 

Но всичко изисква време. 
„Една средна по големина 
кошница или дамаджана се 
прави за един ден. По-обем-
ните предмети като сто-
ловете се правят за по 3-4 
дена“. Тези времеви отря-
зъци обаче са предвидени за 
качествена изработка. 
Станко разкри, че има хора, 
които правят и по 5 изделия 
от ракита на ден, но в та-
кива случаи не може да се 
претендира за качество.

Изчезнат ли 
пръчкарите, изчезва и 

кошничарството 

Суровината, с която 
Станко работи, е върба 
ракита. „Тя е култивирано 
отгледана, макар че расте 
и в диво състояние. Има 
хора, които се занимават с 
отглеждането на този сорт 
върба, навремето им казва-
ха „пръчкари“, обяснява 

майсторът. 
Съдбата на кошничарите 

е в ръцете на стопаните на 
върбата. „Както преди 30 
години бяха стотици май-
сторите кошничари, а сега 
сме 5 в цялата страна, 
така и пръчкарите“. Дали 
Станко ще продължи да се 
развива в занаята зависи 
изцяло от пръчкарина в 
село Хан Крум, област Шумен. 
„Ако човекът реши да спре 
с отглеждането на сурови-
ната, ще настане проблем“.

С призив към новите 
поколения

С посещенията на фес-
тивали, с представянето 
на занаята в читалища и 
училища, с работата със 
студенти от Национална-
та художествена академия, 
Станко се опитва да покаже 
красотата на занаята и да 
посочи ползите от усвоя-
ването му. „Дори в началото, 
докато човек овладее базо-
вите умения, да му е трудно 
и да не получава значител-
ни доходи, после не само 
удовлетворението ще е 
голямо, но и материалните 
блага“, гарантира Станко. 

За учудване на някои, по 
думите на занаятчията 
едно семейство може спо-
койно да преживява с кош-
ничарството, особено в 
нашия регион. Причината 
– туристическият облик 
на Бургаска област. 

Прогрес. Майсторът, който вече предпочита да създава украшения от ракита,  
а не само предмети с конкретно приложение в заобикалящата ни среда
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Станко Киров по време на изложбата „Изчезващите“ в  
КЦ „Морско казино“                 ФОТО: МАГДАЛЕНА ДИНЕВА

Беседа за занаята кошничарство пред студенти, преподавате-
ли и гости на Националната художествена академия – катедра 
„Текстил – изкуство и дизайн“             ФОТО: ФЕЙСБУК 

Людмила Ку-
тиева (вляво) 

– управител 
на КЦ „Морско 

казино“, Станко 
Киров и Таня 
Коритарова 

(вдясно) – фото-
граф, по време 
на изложбата 

„Изчезващите“
ФОТО: МАГДАЛЕНА 

ДИНЕВА

Станко Киров по време на демонстрация в работилницата му в 
Етнографски комплекс „Генгер“ – Айтос            ФОТО: ФЕЙСБУК 
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Футболният „Нефтохимик“ обяви 
програма със зимни контроли
Проверки. „Зелените“ ще изиграят пет мача

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Футболният клуб 
„Нефтохимик“ разкри 
програмата си за зимната 
подготовка, с която ще 
се готви за пролетния 
полусезон. Тимът ще 
изиграе пет контролни 
срещи срещу добре позна-
ти съперници от българ-
ския футбол.

Програмата на „зеле-
ните“ стартира на 25 
януари с мач срещу „Чер-
но море II“. Четири дни 
по-късно, на 29 януари, 
„Нефтохимик“ ще се из-

прави срещу отбора на 
„Ботев Пд III“. На 1 фев-
руари бургаският тим ще 
тества формата си сре-
щу „Родопа“.

В началото на февруа-
ри предстоят две по-се-
риозни проверки: на 7 
февруари „Нефтохимик“ 
ще играе срещу „Несебър“, 
а на 8 февруари – срещу 
„Созопол“, в регионални 
дербита.

С тези мачове треньор-
ският щаб ще има въз-
можност да изгради ри-
тъма на отбора и да 
затегне подготовката 

за важната пролетна 
част на сезона.

Програма на контрол-
ните мачове:

25.01.2025 г.: Черно мо-
ре II – Нефтохимик

29.01.2025 г.: Ботев Пд 
III – Нефтохимик

01.02.2025 г.: Родопа – 
Нефтохимик

07.02.2025 г.: Несебър – 
Нефтохимик

08.02.2025 г.: Созопол – 
Нефтохимик

Подготовката ще бъ-
де ключова за амбициите 
на „Нефтохимик“ през 
пролетния полусезон.

ЧЕРНОМОРСКИ ФАР

Европейско първенство 
по спортни танци се про-
веде преди дни в Рига, 

Латвия. Представители-
те на клуб по спортни 
танци „Бургас“, първа 
двойка по стандартни 
танци на България – Артур 
Власенко и Ивелина Карче-

ва, постигнаха огромен 
успех, класирайки се на 
финал. 

В надпреварата с 47 
танцови двойки от 23 ев-
ропейски държави, спор-
тистите донесоха за 
България и община Бургас 
първи подобен резултат 
в историята на родните 
спортни танци. Ивелина 
притежава в танцовата 
си биография, вице светов-
на титла за юноши и финал 
на световно за младежи, 
но до този момент не бе 
достигала до европейския 
финал. 

Елитно танцово жури 
от 9 квалифицирани с най-
висок ранг съдии, постави 
нашите представители 
на 4 място след полуфина-
лите. По време на финала 
Артур и Ивелина останаха 
на точка разстояние от 
почетното 5 място. За 
техния треньор Явор 
Вълчев този пореден све-
товен успех е оправдан и 
заслужен, имайки предвид 
усилията и времето, пре-
карвано в тренировки и 
подготовка.

ГЕОРГИ РУСИНОВ

Децата от школата на ФК 
„Нефтохимик“, родени през 
2013 г., спечелиха златната 
купа на силен международен 
турнир, който се проведе 
през уикенда в Букурещ, Ру-
мъния. Надпреварата събра 
повече от 50 отбора от 
страна на домакините, Ук-
райна, Молдова и България в 
различни възрастови групи.

Водени от треньора Ма-
риян Нунев, талантите от 
„Нефтохимик“ завършиха без 
загуба в своята група, след 
което преодоляха домакини-
те „Академия Спорт тийм“ 
в елиминациите. На финала 
бургаските деца демонстри-
раха хладнокръвие и дисци-
плина, побеждавайки с 1:0 
отбора на „Балти“ от Мол-
дова.

Техният успех бе допълнен 
от индивидуални отличия – 
Димитър Попов бе обявен за 
най-добър играч на турнира, 
а Даниел Димитров стана 

голмайстор с впечатлява-
щите 7 попадения.

Във възрастова група 2013 
големите претенденти бяха 
тимове като „Волунтари“, 
„Академия Спорт тийм“ и 
други от водещите школи в 
региона. Всички те останаха 
зад гърба на „Нефтохимик“, 
който категорично завоюва 
първото място.

Своето добро представя-
не на турнира отбеляза и 
тимът на „Нефтохимик“, 

родени 2014 г., с треньор 
Станислав Жеков. Младите 
„шейхове“ изиграха силни 
мачове, демонстрирайки 
амбиция и талант, и завър-
шиха на девета позиция от 
16 участващи отбора.

Успехите на младите 
бургаски футболисти са 
поредното доказателство 
за качеството на работата 
в академията на „Нефтохимик“ 
и вдъхват надежда за бъде-
щето на бургаския футбол.

Малките футболисти на „зелените“ 
триумфираха на международен 
турнир в Букурещ

Голям успех за бургаските 
спортни танци

„Комплексен онкологичен център – 
Бургас” ЕООД

На основание чл.90 от Кодекса на труда, във 
връзка с чл.68,ал.7 от ЗЛЗ обявява конкурс за 
следните  длъжности :

Началник на Клиника по онкогинекология
при „Комплексен онкологичен център –  

Бургас” ЕООД

Кандидатите да отговарят на следните  
изисквания:

1. Да притежават образователно-квалифика-
ционна степен „Магистър” по медицина;

2. Да са с призната специалност по профила 
на клиниката;

3. Да са хабилитирани лица;
4. Да имат над пет години професионален стаж 

след придобиване на специалност по профила 
на клиниката.

Необходими документи:
1. Заявление за участие в конкурса  до Упра-

вителя на „КОЦ-Бургас” ЕООД
2. Автобиография

3. Диплом за завършено образование по 
медицина

4. Диплом за придобита специалност
5. Документ за придобито научно звание 

„доцент“ или „професор“
6. Документи за допълнителна квалификация
7. Удостоверение за трудов стаж
8. Свидетелство за съдимост
9. Разработен проект на тема Стратегическа 

концепция за управление и развитие на съот-
ветната клиника за тригодишен период.

Етапност за провеждане на конкурса:
Първи етап – проверка на представените до-

кументи за съответствие с обявените изисквания 
за участие.

Втори етап- оценка на представените проекти.
Трети етап – събеседване с кандидатите по 

представените проекти.
Документите се приемат в отдел” Личен 

състав” на „КОЦ-Бургас” ЕООД в срок 30 дни 
от публикуване на обявата  в местния печат.

Проекта се представя в запечатан плик.

За справки  тел.: 056 859 804

На този етап 
„Нефтохимик“ е 

водач в „А“ ОФГ
ФОТО: ФК „НЕФТОХИ-

МИК“

Малките футболисти пребориха сериозна конкуренция
ФОТО: ФК „НЕФТОХИМИК“

Първата двой-
ка по стан-
дартни танци 
на България 
от клуб по 
спортни танци 
„Бургас“ – Ар-
тур Власенко и 
Ивелина Карче-
ва, постигнаха 
огромен успех, 
класирайки се 
на финал на 
Европейското 
в Рига
ФОТО: ОБЩИНА БУРГАС
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